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   Protokół Nr XXXI/12 
z XXXI sesji Rady Miejskiej 

odbytej w dniach 29 czerwca i 2 lipca 2012 r. 
 
 

       Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Andrzej Wziątek o godz. 1300 w sali konferencyjnej 
Ratusza, na Placu Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył obrady trzydziestej pierwszej sesji 
Rady Miejskiej.        
Po powitaniu radnych, Burmistrza, wszystkich obecnych w tym członka zarządu Powiatu                 
p. Sławomira Kajdasa, oznajmił, iż zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu 
uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób, stanowi 
kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  

Lista obecności - stanowią załącznik Nr 1 
 
Przewodniczący poinformował, że podczas głosowania na tej sesji podniesione ręce liczone 
będą przez Wiceprzewodniczącego Rady – radnego Jana Szkwarka.  
  
Proponowany porządek dzienny obrad przesłany radnym przedstawiał się  następująco:  
1.  Otwarcie obrad. 
2.  Powołanie sekretarza sesji. 
3.  Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji rady. 
4.  Analiza sprawozdania finansowego gminy wraz z sprawozdaniem z wykonania  
     budżetu gminy za 2011 rok. 
5.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
    1/ zatwierdzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu  
        Gminy Bystrzyca Kłodzka za 2011 rok. 
    2/ absolutorium dla burmistrza za 2011 rok;    
6. Informacje Burmistrza. 
7. Zapytania radnych. 

  8. Informacje Przewodniczącego Rady. 
  9. Sprawy różne i wolne wnioski. 
10. Zamknięcie obrad.    
 
 
Na pytanie Przewodniczącego, czy radni lub Burmistrz mają uwagi, bądź zgłaszają dodatkowe 
propozycje do proponowanego porządku dziennego: 
Burmistrz – zaproponowała uwzględnienie w porządku obrad dodatkowych projektów uchwał: 
1/  zmian w budżecie gminy na rok 2012 - w związku z koniecznością zmiany zapisu w uchwale 
budżetowej (zamiast kwoty 3 mln 500 tys. zł powinna być kwota 6 mln 700 tys. zł.);  
2/ statutu Zespołu Opieki Zdrowotnej w Bystrzycy Kłodzkiej - w związku z możliwością złożenia 
2 lipca 2012 r. wniosku o dofinansowanie na termomodernizację obiektu szpitala. 
 
Poprosiła o zwołanie w przerwie obrad dzisiejszej sesji Komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu celem zaopiniowania ww. projektów uchwał. 
 
Kontynuując poinformowała, że jest pozytywna opinia Delegatury Krajowego Biura Wyborczego 
w sprawie ustalenia okręgów jednomandatowych. Projekt uchwały w dniu dzisiejszym został już  
przesłany radnym drogą elektroniczną i jest prośba aby projekt ten był przedmiotem obrad II 
części XXXI sesji. 
Proponuje, aby w poniedziałek, tj. 2 lipca odbyły się posiedzenia wszystkich komisji celem 
zaopiniowania projektu uchwały w sprawie stałych okręgów wyborczych, zaś podjęcie uchwały 
proponuje na II cz. sesji w dniu 3 lipca 2012 r. 
Mieczysław Kamiński mówi, że jeśli chodzi o zaproponowane projekty uchwał w sprawie 
zmian w budżecie gminy czy statutu ZOZ należy je przyjąć. Natomiast jest zdziwiony tempem 
wprowadzania uchwały w sprawie jednomandatowych okręgów wyborczych.  
Mówi, że o fakcie podjęcia uchwały wiedzieliśmy od wielu miesięcy. Aby dokładnie zapoznać się 
z projektem musi dysponować wykazem miejscowości w naszej gminie, ilością wyborców                    
i poszczególne ulice. To radni mają podjąć decyzję jak podzielić na okręgi wyborcze a nie Pani 
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Burmistrz. Na pierwszym miejscu powinien być reprezentowany interes mieszkańców aby mieli 
swojego przedstawiciela w danym okręgu wyborczym. Tempo tych prac jest oszałamiające.  
Burmistrz – odpowiedziała, że słusznie Pan Kamiński zauważył, że radni mają się tym 
tematem zająć. Dodała, że Pan Kamiński mówił już dużo wcześniej, że od dawna ma 
propozycję okręgów jednomandatowych. Do tej pory jednak nie doczekaliśmy się propozycji ze 
strony radnego. Termin podjęcia uchwały mija do 31 lipca br. gdyż do 1 listopada br. uchwała 
powinna ukazać się w Dzienniku Urzędowym Województwa Dolnośląskiego. 
Wszelkie argumenty związane z zachowaniem prawidłowego układu komunikacyjnego a także 
uzgodnienia pomiędzy miejscowościami, związkami społecznymi oraz uwagi Biura Wyborczego 
aby nie było podziału ulic i miejscowości zostały uwzględnione.  
Dodała, że nikogo nie stawia pod ścianą i nie karze przyjmować w dniu dzisiejszym tejże 
uchwały.  Proponuje przerwę w obradach sesji i podjęcie uchwały w tej sprawie na II jej części. 
Podjęcie uchwały w tym terminie jest zasadne z uwagi na możliwość wniesienia protestu do 
uchwały. Jeśli ma być podjęta do końca lipca br., musimy zachować czas na ewentualne jego 
rozpatrzenie. 
Jest zaskoczona tym, że do tej pory ze strony radnego Kamińskiego nie doczekała się 
propozycji podziału na okręgi.  
 
Mieczysław Kamiński mówi, że jeżeli podejmiemy uchwałę we wtorek na II części sesji to jest 
podstawa na złożenie protestu a następnie jej uchylenie. Moglibyśmy zwołać sesję                               
w połowie lipca i wtedy jest czas na to aby radni dokładnie sobie przedyskutowali sprawę 
jednomandatowych okręgów. Przyznaje, że jest to wina radnych, którzy mogli już wcześniej nad 
tym pracować. Proponuje zwołać sesję w miesiącu lipcu po powrocie Pani Burmistrz z urlopu. 
Będzie wnioskował przeciwko wpisywaniu tej uchwały do porządku dzisiejszych obrad. 
Mówi, że takie działania są nieprawidłowe.  
Składa wniosek formalny aby projekt uchwały w sprawie okręgów jednomandatowych 
przegłosować w miesiącu lipcu br. 
Burmistrz poinformowała, że wniosek o wprowadzenie projektu uchwały                                            
w sprawie ustalenia okręgów wyborczych do obrad sesji jest wnioskiem dalej idącym                             
i w związku z tym prosi o jego przegłosowanie. W przypadku przyjęcia przez Radę, wniosek 
radnego Kamińskiego jest bezpodstawny. 
Mieczysław Kamiński zgłosił propozycję zmiany porządku obrad sesji, gdyż zdaniem radnego  
nasz porządek sesji absolutoryjnej nie jest zgodny z ustawą o finansach publicznych art. 271 
ust. 1. Wskazuje, że ustawa precyzuje punkty, które muszą być obligatoryjnie rozpatrzone. 
Odczytał brzmienie art. 271 ww. ustawy.  
Przewodniczący Rady poinformował, że przed odbyciem sesji absolutoryjnej zwrócił się do 
Radcy Prawnego tut. Urzędu z prośbą o określenie procedury absolutorium. Stawiane zarzuty 
przez radnego są bezpodstawne i nie można się z nimi zgodzić. Zdaniem Przewodniczącego 
żaden z punktów ujęty w porządku obrad nie koliduje z przepisami. Nie może tak być aby jeden 
radny wywrócił wszystko do góry nogami.   
Przewodniczący Rady mówi, że w zeszłym roku prowadził sesję absolutoryjną i zawiadomienie 
o sesji brzmiało tak samo. 
 
Mieczysław Kamiński mówi, że w chwili obecnej procedujemy nieformalnie gdyż nie ma 
kworum. Mówi, że zgłoszone uwagi dotyczą przestrzegania procedury i prawa. W związku                     
z tym, że weszła ustawa o finansach publicznych nie ma innej możliwości procedowania. 
Punkty muszą znaleźć się w porządku obrad. Wskazuje, że wykładania prawna zawarta we 
Wspólnocie wskazuje, że w protokole sesji muszą być wymienione te wszystkie punkty 
potwierdzające wyczerpanie przez Radę procedury absolutoryjnej. Dziwi się radnym, którzy 
wyszli, gdyż nie rozumieją o co w tym chodzi. 
Przewodniczący Rady mówi, że wystąpienie radnego traktuje jako znaczne utrudnienie                     
w prowadzeniu sesji. Czasy liberum veto już minęły.  
Mieczysław Kamiński jeśli będziemy procedować niezgodnie z przepisami to Regionalna Izba 
Obrachunkowa może nam zausterkować.  
Przewodniczący Rady zarządził 10 minut przerwy i poprosił przewodniczących komisji do 
swojego gabinetu. 
Po przerwie Pani Burmistrz poinformowała, że bardzo dziwią Ją wypowiedzi radnego 
Kamińskiego z tego względu, że do uchwał, które przesyłamy do Nadzoru Wojewody i RIO 
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dołączany jest wyciąg z protokołu, obrazujący przebieg sesji i procedury absolutoryjnej. Dziwi 
fakt, że samorządowiec z długoletnim doświadczeniem takich rzeczy nie wie.  
Jeśli już, to zarzuty radnego mogłyby być przedstawione po zakończeniu części absolutoryjnej, 
wskazując, że pewne punkty nie zostały zrealizowane zgodnie z przepisami prawa. Dodała, że 
nie na miejscu są pouczenia ze strony radnego. 
Mieczysław Kamiński mówi, że propozycje do porządku obrad dotyczą usystematyzowania             
i działania zgodnie z procedurą. Mówi, że jeżeli jest taki opór bezwładny to może się wycofać              
z propozycji uzupełnienia porządku o kilka punktów związanych z procedurą absolutoryjną.  
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad zgłoszonymi zmianami 
do porządku przez Burmistrza. Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 12 za, 
przy 3 wstrzymujących się przyjęła do porządku dodatkowe projekty uchwał. 
 

  Ad 2. Powołanie sekretarza sesji  
Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji punktu – „Powołanie sekretarza sesji”                                 
i zaproponował, aby funkcję sekretarza pełnił Pan Artur Pokora – Wiceprzewodniczący Rady. 
W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycję. 
Za wyborem sekretarza sesji w osobie radnego Artura Pokory w głosowaniu wzięło udział             
15 radnych, za oddano 15 głosów za jednogłośnie.   
Przewodniczący przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane powinny             
być na piśmie.  
 
Ad 3.  Zatwierdzenie protokołu 
Przewodniczący Rady zaproponował przyjęcie protokołu z ostatniej XXX sesji odbytej w dniu  
19 czerwca 2012 r. 
Mieczysław Kamiński proponuje zmienić brzmienie zapisów: 
1/ strona 4:  cyt.: „w załączniku Wykaz zadań inwestycyjnych wykazane są zadania 
inwestycyjne na ogromną kwotę. Dodał, że zadania te są dublowane np. słynne solary. Należy 
to uregulować”   
Radny mówi, że nie użył w swojej wypowiedzi słów „ogromną kwotę” oraz „dublowane”. 
2/ strona 15: cyt.: „Pani Burmistrz przypomniała, że była wcześniej prośba radnych aby 
zarządzenia Burmistrza były przekazywane do Biura Rady. Kwota została już zabezpieczona   
w wysokości 5 tys. zł i przekazana do realizacji zadania. 
Mieczysław Kamiński prosi aby była założona teczka z napisem „Zarządzenia Burmistrza” ” 
Radny mówi, że sprawdził zarządzenie Burmistrza i nie ma w nim kwoty 5 tys. zł na remont 
remizy. 
Burmistrz – odpowiedziała, że we wcześniejszym zarządzeniu jest kwota z przeznaczeniem na 
remont remizy. 
3/ strona 16: cyt.: „Pani Burmistrz odpowiedziała, że jest ok. 200-250 m drogi i całość kosztów 
remontów drogi szacuje maksymalnie na 250 tys. zł. Dodała, że jest to Ośrodek z bardzo 
wysokim standardem.  
Poinformowała także, że mamy w budżecie tylko 5 tys. zł i nie posiadamy więcej środków aby 
zorganizować przyjazd Oddziału Zamkniętego do Międzygórza. Jest bardzo przykro z tego 
powodu.”  
Radny sugeruje następujący zapis: 
„Pani Burmistrz odpowiedziała, że jest ok. 200-250 m drogi i całość kosztów remontów drogi 
szacuje maksymalnie na 250 tys. zł. Dodała, że jest to Ośrodek z bardzo wysokim standardem. 
Jednocześnie poinformowała, że mamy w budżecie tylko 5 tys. zł i nie posiadamy więcej 
środków aby zorganizować przyjazd Oddziału Zamkniętego do Międzygórza. Jest bardzo 
przykro z tego powodu.”  
4/ strona 17 – radny mówi, że brak jest wystąpienia dotyczącego: 
- budynku socjalnego na ul. Strażackiej i środków niewygasających w wysokości 100 tys. zł; 
- propozycje budynków wielorodzinnych na górce na Osiedlu Szkolnym i ewentualne  
  przeniesienie na działkę Spółdzielni Mieszkaniowej; 
- propozycje Pana Ławika. 
  
Przewodniczący Rady proponuje, aby radny przed sesją zgłaszał się do Biura Rady i uściślał 
przed sesją zapisy w swoich wypowiedziach. 
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Burmistrz – poinformowała, że protokół nie ma być odzwierciedleniem wypowiedzi radnego 
słowo w słowo. Ma to być zwięzła sentencja wypowiedzi. W chwili obecnej to już jest czepianie 
się tego co jest napisane. Protokół, który przyjmujemy miał kilka uchwał a liczy około 20 stron. 
Jest bardzo szczegółowy. Zachęca aby radni zapoznali się z protokołami w innych gminach. To 
jest szaleństwo, aby pracownicy przepisywali wypowiedzi radnych słowo w słowo.  
Zacytowała następnie fragmenty wypowiedzi radnego Kamińskiego ujęte w protokole mówiące 
m.in. o budownictwie socjalnym, środkach niewygasających oraz Panu Ławik z PSB Mrówka. 
Piotr Budnik – poinformował, że mamy ważniejsze sprawy do przedyskutowania na dzisiejszej 
sesji i składa wniosek o zamkniecie dyskusji. 
Zastępca Burmistrza poprosiła aby wypowiedź (str. 5) nie była wyrwana z kontekstu, tj. 
„Zastępca Burmistrza poinformowała, że nie będzie kija w mrowisko tylko kilka informacji               
o których wszyscy wiedzą a nie artykułują. Mianowice, wszyscy są obserwatorami sytuacją                 
w Europie i wiemy o tym,  że strefa EURO jest strefą zagrożoną. Media bardzo głośno mówią                 
o zachwianiu finansowym i gospodarczym np. w Grecji.”  
Proponuje wykreślić sformułowanie „kij w mrowisko” bądź zawarty w protokole zapis 
poprzedzający użycie tego stwierdzenia przez Przewodniczącego Rady. 
Przewodniczący Rady mówi, że stwierdzenie typu „kij w mrowisko” to było nieszczęśliwe 
użycie sformułowania pomimo całkowitej sympatii do Pani Vice Burmistrz. Dodał, że jest to 
metafora literacka, niemniej zostanie wykreślona. 
Prosi radnego Kamińskiego i wszystkich radnych aby przeglądali protokoły przed kolejna sesją 
w Biurze Rady i zgłaszali wówczas uwagi aby niezwłocznie je usunąć. 
 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad przyjęciem protokołu, 
uwzględniającym zgłoszone uwagi. Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 
głosami za, jednogłośnie przyjęła, 
 

Ad. 4. Analiza sprawozdania finansowego gminy wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu gminy za rok 2011. 
 
Przewodniczący Rady przytoczył  treść art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy samorządowej o brzmieniu: 
„Do wyłącznej właściwości Rady gminy należy: uchwalanie budżetu gminy, rozpatrywanie 
sprawozdania z wykonania budżetu oraz podejmowanie uchwały w sprawie udzielenia lub 
nieudzielania absolutorium z tego tytułu”   
oraz  treść art. 270 ust. 4 ustawy o finansach publicznych z dnia 27 sierpnia 2009 r.                         
o brzmieniu: 
„Organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie 
finansowe jednostki samorządu terytorialnego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu,         
w terminie do dnia 30 czerwca roku następującego po roku budżetowym”. 
 
Poinformował, że do Biura Rady wpłynęło sprawozdanie opisowe z wykonania budżetu gminy 
za rok 2011, oraz sprawozdanie finansowe Gminy Bystrzyca Kłodzka za 2011 rok obejmujące: 
     - bilans z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego, 
     - łączny bilans obejmujący dane wynikające z bilansów samorządowych  jednostek  
       budżetowych i samorządowych zakładów budżetowych,  
     - łączny rachunek strat i zysków obejmujący dane wynikające z rachunków strat i zysków  
       samorządowych jednostek budżetowych i samorządowych zakładów budżetowych,  
     - łączne zestawienie zmian funduszu obejmujące dane wynikające z zestawień zmian w  
       funduszu samorządowych jednostek budżetowych i samorządowych zakładów  
       budżetowych. 
 
Wszyscy radni otrzymali sprawozdania. Na ich podstawie odbyły się posiedzenia wszystkich 
komisji stałych, na których sprawozdanie z wykonania budżetu było analizowane.  
 
Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii komisji merytorycznych w sprawie 
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2011 r. 
Jan Pięta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy – poinformował że 
komisja na posiedzeniu w dniu 24 maja 2012 r. zaopiniowała pozytywnie sprawozdanie                                             



5 

 

z wykonania budżetu Gminy za 2011 rok w części będącej zakresem działania komisji,                          
(8 głosów za – jednogłośnie).  
Jerzy Klajn – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 28 maja 2012 r. przyjęła sprawozdanie                           
z wykonania budżetu Gminy za 2011 rok, w części będącej zakresem działania komisji,                   
(12 głosów za jednogłośnie). 
Marian Adamów – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że komisja 
na posiedzeniu w dniu 28 maja 2012 r. zaopiniowała pozytywnie sprawozdanie z wykonania 
budżetu Gminy za 2010 rok (8 za jednogłośnie) 
Mieczysław Kamiński – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – poinformował, że Komisja                 
w dniu 11 czerwca 2012 r. dokonała kontroli i oceny sprawozdania finansowego Gminy 
Bystrzyca Kłodzka za 2011 rok, przedstawionego przez Panią Skarbnik, obejmującego: 
    - bilans z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego, 
    - łączny bilans obejmujący dane wynikające z bilansów samorządowych  jednostek  
      budżetowych i samorządowych zakładów budżetowych,  
    - łączny rachunek strat i zysków obejmujący dane wynikające z rachunków strat i zysków  
      samorządowych jednostek budżetowych i samorządowych zakładów budżetowych,  
    - łączne zestawienie zmian funduszu obejmujące dane wynikające z zestawień zmian w  
      funduszu samorządowych jednostek budżetowych i samorządowych zakładów  
      budżetowych. 
Komisja  w obecności 6 radnych, 6 głosami za, jednogłośnie przyjęła ww. sprawozdanie 
finansowe. 
       
Komisja dokonała analizy sprawozdania opisowego z wykonania budżetu Gminy za rok 2011                                
w oparciu o informację przedstawioną przez Panią Skarbnik i opinią Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o tym sprawozdaniu. 
 
Komisja  w obecności 6 radnych, 6 głosami za, jednogłośnie przyjęła ww. sprawozdanie. 
 

Artur Pokora – Wiceprzewodniczący Rady – odczytał uchwałę Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 20 kwietnia 2012 r. w sprawie opinii                                       

o przedłożonym przez  Burmistrza sprawozdaniu rocznym z wykonania budżetu Gminy 

Bystrzyca Kłodzka za rok 2011, która postanowiła wydać pozytywną opinię o przedłożonym 

przez Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej sprawozdaniu rocznym z wykonania budżetu Gminy 

Bystrzyca Kłodzka za 2011 rok. 

 

Mieczysław Kamiński poinformował, że w piśmie Regionalnej Izby Obrachunkowej jest błąd, 
str. 2 – wydatki majątkowe. Podana jest kwota 10.341.965,81 zł. Mówi, że wykonanie w naszym 
wypadku  wynosi 10.325.908 zł. 
  
Burmistrz przedstawiła informację dotyczącą wykonania budżetu Gminy w roku 2011. 
Poinformowała, że wyjątkowo budżet na rok 2011 był przyjmowany w miesiącu styczniu 2011 r. 
i pamięta cytaty pewnych radnych, że jest to najgorszy budżet w kadencji całego samorządu 
Bystrzycy Kłodzkiej. Jeśli chodzi o dochody otwierał się on kwotą ponad 49 mln zł a zamknął się 
kwotą ponad 57 mln zł. Były pewne przedsięwzięcia, które realizowaliśmy zgodnie z przyjętym 
budżetem. Pewnych niestety nie udało nam się wykonać t.: „Schetynówka” (nie otrzymaliśmy 
dofinansowania i nie odbył się remont ulicy Słowackiego), budowa Orlika w Wilkanowie (nie 
otrzymaliśmy pozytywnego wniosku). Nikt nie mógł przewidzieć, że firma, która będzie 
budowała halę gimnastyczną zbankrutuje. To były przesłanki, które spowodowały, że pewne 
zadania nie zostały wykonane.  
Były też i sukcesy. Jednym z nich to pozyskiwanie dość dużych środków m.in. z Ministerstwa 
Kultury z przeznaczeniem na rewitalizację naszych murów obronnych, remont budynku 
przeznaczonego pod szkołę muzyczną, na rewitalizację części staromiejskiej, na inne m.in. 
dachy, elewacje, dofinansowanie do remontu zabytków. Mamy się czym pochwalić. 
Realizowaliśmy szereg projektów, na które mieliśmy dofinansowanie z Unii Europejskiej (około 
17 projektów). Bez względu czy jest to kwota 2 mln zł czy 20 tys. zł procedura w każdym 
przypadku jest taka sama. Papierologia przy pozyskiwaniu środków jest ogromna. 
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Jakiekolwiek podpisywanie umów, aneksów nie odbywa się drogą pocztową tylko osobiście 
należy jechać do Wrocławia bądź Warszawy. Wyjazdów w ciągu roku było bardzo dużo. Po 
podpisaniu umów, po przeprowadzeniu przetargów koszty niejednokrotnie są inne niż 
zakładane przez nas. Jest więc konieczność aby po raz kolejny odbyć wyjazd służbowy aby 
podpisać aneksy do umów. 
Wszystkie zmiany w budżecie były opiniowane i przyjmowane przez Państwa Radnych, nic nie 
wykonano bez zgody Rady. Przedłożona była radnym także informacja o wykonaniu budżetu za 
I półrocze 2011 a także informacja o przeprowadzonych kontrolach z zewnątrz (w ilości 13). 
Komisja Rewizyjna rozpatrywała wszystkie wnioski pokontrolne oraz nasze wypowiedzi do 
wniosków pokontrolnych.  
Radni byli informowani na bieżąco w kwestii przetargów, zmian w budżecie oraz prognozy 
finansowej. Wszystkie wskaźniki dotyczące zadłużenia były na bieżąco przedkładane radnym. 
Nie zostały przekroczone jakiekolwiek wydatki, które mogłyby być podstawą do pociągnięcia 
Burmistrza do naruszenia dyscypliny finansów publicznych. Nie został przekroczony żaden limit 
dotyczący udzielanych pożyczek naszym jednostkom. Nic co mogłoby spowodować  
jakiekolwiek naruszenie w budżecie nie miało miejsca. Wszystkie dotacje i subwencje, które 
otrzymywaliśmy zostały przeznaczone na określone cele. 
Mieczysław Kamiński mówi, że oceniając realizację budżetu Gminy Bystrzyca Kłodzka na rok 

2011 powinniśmy ją dogłębnie przeanalizować i wykazać plusy i minusy. 

Należy zwrócić uwagę, że Regionalna Izba Obrachunkowa analizując i wydając pozytywną 

opinię  o wykonaniu budżetu gminy za rok 2011 kierowała się wyłącznie przestrzeganiem 

prawa. Sprawdza, czy wszelkie zapisy są prawidłowe i zgodne ze statystyką finansową. 

Natomiast RIO i ustawodawca określił, że to Rada Miejska ma badać realizację budżetu pod 

względem celowości, gospodarności, realności budżetu i odpowiedzialności za sytuację 

finansową jednostki Gminy Bystrzyca Kłodzka. Dlatego oceniając budżet roku 2011 powinniśmy 

się zastanowić co nam się udało, co się nie udało, jak organ wykonawczy zrealizował zadania 

postawione przez Radę Miejską 21 stycznia 2011 roku uchwalając budżet Gminy Bystrzyca 

Kłodzka na rok 2011. 

Pani Burmistrz wielokrotnie wspominała, że na sesji w styczniu wypowiadano się krytycznie                

o budżecie. Tym kimś był radny Mieczysław Kamiński i nadal podtrzymuje szereg swoich 

zastrzeżeń ze stycznia 2011. Praktyka realizacji wykonania budżetu potwierdziła, że uwagi 

radnego były słuszne. 

Budżet ma swoje plusy i minusy. Zwrócił uwagę w pierwszej kolejności na plusy. 

W trakcie roku budżetowego nastąpił wzrost budżetu po stronie dochodów                                             

i wydatków (strona 1 sprawozdania). Dzięki temu można było więcej zadań zrealizować. Jak 

wiemy, budżet rośnie w trakcie roku budżetowego. Nigdy się nie zdarzyło aby budżet malał. 

Pozytywnym zjawiskiem jest fakt, że dochody pozyskane z Unii Europejskiej wzrosły o 324% 

miedzy rokiem 2010 a 2011.  Dochody z Unii uzyskane w roku 2010 roku wynosiły 1.612.725 zł, 

natomiast dochody z Unii w roku 2011 – 5.232.872 zł. Jest to wzrost olbrzymi. Związane jest to 

z realizacją zadań tj. Park Zdrojowy w Długopolu, rewitalizacja dzielnicy staromiejskiej Rynek; 

Co roku Pani Burmistrz pozyskuje środki na usuwanie skutków klęsk żywiołowych. W roku 2011 

nie mieliśmy tej kwoty. W trakcie roku budżetowego otrzymaliśmy 2 mln 807 tys. zł i dzięki temu 

wyremontowanych zostało szereg dróg na terenie naszej gminy. 

Niektórzy radni mają uwagi, aby na kwalifikację zadań jakie mają być wytypowane do realizacji 

w ramach środków usuwania klęsk żywiołowych miała wpływ Rada Miejska. 

Realizacja uchwały wieloletniej, która co roku przeznacza na zabytki odpowiednią kwotę 

środków jest zjawiskiem pozytywnym. Dzięki tej dotacji uzyskaliśmy środki na mury obronne. 

Jest to zjawisko pozytywne i zadanie jest kontynuowane. Krok po kroku stopniowo ratujemy 

nasze zabytki i fortyfikacje obronne z XIV wieku. 

Pomimo trudności finansowych co roku z budżetu idą środki na dofinansowanie na remont 

zabytków wpisanych w rejestrze zabytków. Plan na rok 2011 – 430 tys. zł, wykonaliśmy 315 tys. 

zł; 

Można było zwiększyć fundusz sołecki, który jest pozytywnym ogniskiem. Wzbudza on 

aktywność mieszkańców wsi. Choć jest to symboliczna kwota, wiele pozytywnych rzeczy 

wykonuje się przez lokalną społeczność w poszczególnych miejscowościach. Realizacja 
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funduszu – plan na rok 2011 wynosił 312.995 zł, wykonanie 295.593 zł. (załącznik nr 8 do 

sprawozdania). 

Jeśli chodzi o wydatki niewygasające - w roku 2010 była to kwota 7 mln 200 tys. zł. Pomimo 

obiektywnych przyczyn niewykonania zadań, była to bardzo duża kwota. Natomiast analizując 

rok 2011, uchwała z dnia 29 grudnia 2011 roku mówi o wydatkach niewygasających i podaje 

kwotę 758.958 zł. To jest bardzo pozytywne zjawisko. Znaczy, że Burmistrz realizował budżet  

w miarę możliwości. Jest to znaczny plus. 

Podsumowując pozytywne strony budżetu za rok 2011 dużym plusem budżetu jest fakt, ze w 

roku 2011 nie zaciągnięto kredytu ani pożyczek.  Zadłużenie budżetu zmniejszyło się o około 2 

mln zł. 

 

Radny wskazał minusy wykonanego budżetu. 

Przygotowanie szeregu inwestycji było złe. Jeżeli się przygotuje źle dokumentacje to później są 

pewne problemy. Możemy wskazać szereg przykładów. Zwrócił uwagę aby prawidłowo oceniać 

budżet roku 2011. Należy porównać nasz budżet uchwalony 27 stycznia 2011 z budżetem 

wykonanym na 31 grudzień 2011 roku. Analizując to sprawozdanie, załącznik INWESTYCJE 

jest błąd merytoryczny. Jeśli inwestycje oceniamy na podstawie planu na dzień 31 grudnia 2011 

i wykonanie na 31 grudnia 2011 rok to nam pewne inwestycje znikają i nie można obiektywnie 

ocenić pewne rzeczy. Natomiast w oparciu o sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2011 i 

uchwalony budżet 27 stycznia 2011 roku wychodzi, że wykreśliliśmy i nie wykonaliśmy z 

różnych przyczyn inwestycji na ponad 2 mln zł, tj. przebudowa drogi ul. Słowackiego w 

Bystrzycy Kłodzkiej (w trakcie okazało, że nie jest to droga gminna lecz powiatowa, później 

musieliśmy uchwałą Rady i Powiatu tę drogę przejmować), zakup nieruchomości zabudowanej 

po byłych Fabrykach mebli przy ul. Mickiewicza (zadanie nierealne z którego musieliśmy się 

wycofać), zakup nieruchomości zabudowanej po byłych Fabrykach Mebli przy ul. Strażackiej 

(mieszkania socjalne są potrzebne, jest różnica w zakupie – jest wzrost o 41 tys. zł), wycofanie 

się z budowy podjazdu w Strefie Ekonomicznej 500 tys. zł (wydatkowaliśmy na ten cel jedynie 

15 tys. zł). 

Na modernizację ratusza w roku 2011 w budżecie przeznaczona była kwota 523 tys. zł. 

Zrealizowaliśmy wykonanie jedynie na kwotę na 73.921 tys. zł. Apeluje aby pozyskać środki 

europejskie i ratusz wyremontować. 

Poinformował, że budowa sali gimnastycznej w Wilkanowie się nie udała. Nie można tu mieć 

zarzutów do Pani Burmistrz. Prosi o wyjaśnienie zapisów w wykazie zadań inwestycyjnych. Na 

dzień dzisiejszy radny nie wie ile środków wydatkowaliśmy na halę w Wilkanowie i jaki jest stan 

zaawansowania tej inwestycji; 

Przykładem inwestycji, która na etapie planowania miała szereg błędów i wykonanie w roku 

2011 się zemściło to Park Zdrojowy w Długopolu Zdroju. Wiele braków tej inwestycji wynikały ze 

złej dokumentacji (przykład: odwodnienie, oświetlenie, lampy przyziemne, przy fontannie nie ma 

mechanizmu automatycznego opróżnienia z wody itd.). Niektóre braki to wina wykonawcy, 

pozostałe wina złej dokumentacji. Należy zwrócić uwagę na dobre i staranne wykonanie 

dokumentacji; 

W roku 2010 i 2011 mieliśmy porównywalne wydatki majątkowe. Nie jest to duża kwota, ale              

w przypadku naszej Gminy jest przyzwoita i należy zaliczyć to do plusów (18,88% budżetu); 

Negatywnym zjawiskiem jest fakt, że na wynagrodzenia i pochodne wydatkowujemy 14 mln 820 

tys. zł. – tj. 27% budżetu. Należy poszukać tu oszczędności; 

Zadłużenie gminy wynosiło na koniec roku 24 mln 614 tys. zł. Obsługa długu na dzień dzisiejszy 

rocznie w roku 2011 kosztowała nas 4 mln 446 tys. zł co stanowi 7,8% budżetu. Obsługa długu 

jest bardzo niebezpieczna; 

Nie podoba się radnemu wykonanie budżetu w dziale leśnictwo, dział 020, rozdział 02001. 

Mamy lasy komunalne, wiemy w jakim są one stanie. Planowano 118 tys. zł, wydatkowano 

jedynie 71 tys. zł. Nie dość, że kwota była za mała to jeszcze nie została zrealizowana. 

Posiadanie telefonów komórkowych, służbowych przez 3 radnych to jest również obciążenie 

budżetu gminy. 
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Oznajmił, że w roku 2011 za mało środków przeznaczono na promocje, która musi być stała. 

Ma wątpliwości w kwestii rezygnacji Burmistrza z indywidualizacji procesu nauczania klas I-III; 

W budżecie gminy na rok 2011 za mało środków przeznaczyliśmy na zadania w zakresie kultury 

fizycznej i sportu dla organizacji pozarządowych (w 2010 r. – 314 tys. zł, plan na 2011 – 265 

tys. zł, wykonanie 264 tys. zł); 

Mówi, że za małe w budżecie gminy były dotacje do Muzeum Filumenistycznych, do MGOK                 

i Biblioteki. 

Zgłasza zastrzeżenia do prowadzenia i obsługi cmentarza. W 2010 r. obsługa cmentarza przez 

firmę Eden kosztowała nas 48 tys. zł, w 2011 – 120 tys. zł – wykonanie – 151 tys. zł. Zamiana 

administratora spowodowała, że dodajemy 100 tys. zł na obsługę cmentarza. 

Gro dochodów to subwencja z budżetu państwa – 26,4%, dotacje – 20,5%. Razem wynoszą 

46,9% budżetu. Nasze dochody własne kuleją. 

Co do sprzedaży mienia: planowano – 4 mln 140 tys. zł, wykonano – 2 mln 680 tys. zł. 

Budżet roku 2011 mógłby być lepszy, gdyby pewne inwestycje były lepiej wykonane. Dzięki 

Bogu  i pogodzie udało nam się je zrealizować.   

 

Burmistrz poinformowała, że przekazywane są informacje nie do końca pełne i to najbardziej 

boli.  

Co do cmentarza komunalnego to zgodzić się należy, że w latach wcześniejszych była to kwota 

48 tys. zł tylko radny nie dopowiedział, że zarządzeniem Burmistrza wszystkie opłaty cmentarne 

szły do firmy Eden na łączną kwotę 250-260 tys. zł. Widać wyraźnie różnicę w kosztach w 

wykonaniu tych zadań przez firmę ZUK (tj. kwota 150 tys. zł).   

W kwestii telefonów komórkowych 3 radnych zapomniał radny dopowiedzieć, że są Oni w 

zarządzaniu kryzysowym Gminy i nie pobierają z tego tytułu ani złotówki. Można sobie tylko 

wyobrazić, jakie rachunki wystawiliby Ci radni, kiedy mieliśmy akcje powodziową w 2009 i 2011 

gdzie tych połączeń należy wykonać setki aby zachować łączność z mieszkańcami                             

i pozostałymi sztabami. Za to, że radni pracują ciężko w czynie społecznym i mają tylko te 

telefony komórkowe należy się słowo „dziękuję”. 

Porównując wydatki majątkowe nasze do innych gmin warto porównać dochody ze sprzedaży 

mienia w roku 2011 w stosunku do innych gmin. Zapomniał radny doliczyć sprzedaż konstrukcji 

stalowej na działce przy wyjeździe na Polanicę. Mamy ponad 3 mln zł a nie 2 mln 678 tys. zł. 

Dodała, że dochody ze sprzedaży mienia w innych gminach to – 18 tys. zł, 40 tys. zł; 

Co do organizacji pozarządowych, zapomniał radny dodać, że nie jest to zadanie własne gminy. 

Na dobrą sprawę powinniśmy w budżecie zapisać cyfrę 0 i nie przeznaczać żadnych środków, 

bo nie mamy obowiązku. Ale w tej całej biedzie i kryzysie potrafimy wygospodarować środki aby 

pomóc organizacjom i stowarzyszeniom na krzewienie kultury.  

Mówiąc, że w roku 2010 przekazaliśmy większą kwotę aniżeli w roku 2011 i zapomniał dodać 

radny, że niektóre ze stowarzyszeń nie rozliczyły się jak powinny. Karą jest to, iż przez kolejne 3 

lata nie mogą starać się o dofinansowanie; 

Wydatkowane 14 mln zł na wynagrodzenia w administracji to nie są koszty samego urzędu, to 

są koszty także innych instytucji podległych oraz szkół. Dodała, że subwencja oświatowa 

przechodzi przez budżet gminy. Zapomniał radny dodać, że odgórne podwyżki dla nauczycieli 

(7%) należy wypłacić z budżetu gminnego oraz że jest wniosek radnego z jednej z komisji aby 

zatrudnić dodatkowo osobę do uporządkowania gospodarki leśnej; 

Poinformowała, że nie jest możliwe zwiększenie funduszu sołeckiego. Jest limit wydatków na 1 

sołectwo, bierze się pod uwagę liczbę mieszkańców w danym sołectwie.   

Środki niewygasające w roku 2011 (z roku 2010) wynosiły 7 mln 200 tys. zł, zaś na 2012 – 1 

mln 300 tys. zł. Takie inwestycje jak rewitalizacja była rozłożona na 2 lata, inwestycja pn. Park 

Zdrojowy umowa była podpisana w październiku 2010 r. i wszystkie wydatki przechodziły na rok 

2011, podobnie jak inwestycja budowa hali w Wilkanowie, która planowana była na 3 lata.  

Wskazując, że ulica Słowackiego była drogą powiatową, radny nie dodał, że za kadencji 

Burmistrza Kamińskiego ulica ta była źle skomunalizowana i „dzięki temu” mieliśmy z tego tytułu 

takie perypetie. Pyta, czyja to jest wina? Poinformowała, że wszystkie komunalizacje ulic 
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dokonane przez Burmistrza Kamińskiego zostały zausterkowane przez Wojewodę; 

Poinformowała, że jeśli przychodzi informacja od Wojewody o przekazanie na drugi dzień 

wykazu zadań jakie chcemy aby były finansowane ze środków usuwania klęsk żywiołowych to 

posiada stosowne kompetencje do wytypowania zadań, o czym informuje Radę na najbliższej 

sesji czy komisji.    

Jan Szkwarek pochwalił Panią Burmistrz za starania aby budżet wypadł jak najlepiej, za co 

należy się gorące „dzięki”. Poinformował, że bolą Go jednak pewne rzeczy, tj.  

- zamiana drogi na Marię Śnieżną pomiędzy Gminą a Panem Boksą. Za niepotrzebne 

poszerzenie drogi oddaliśmy dwie działki;  

- sprawa przetargu, który nie został ogłoszony na remont dachu na OSP w Pławnicy;   

- powinniśmy wyłonić inspektorów nadzorów, którzy będą dbali o nasze mienie. 

Burmistrz mówi, że radny ma fałszywe informacje. Pyta, jak za parę metrów drogi więcej 

oddaliśmy dwie działki? Jeśli ktoś usłyszy taką informację to pomyśli, iż gmina rozdaje prezenty. 

Zasada jest taka. Skorzystaliśmy ze spec ustawy, która mówi o tym, że gmina wydaje decyzję 

celu publicznego i od niej nie ma odwołania. Jeśli ktoś nie zgadza się z tymi zapisami, Starosta 

wysyła rzeczoznawcę, który ma wycenić majątek jaki ma oddać nam Pan Boksa. Wycenił do w 

granicach 30 tys. zł. Mieliśmy w zamian za to oddać grunty w Międzygórzu. Dwie działki, które 

chciał otrzymać Pan Boksa zostały wycenione. Wskutek wyceny okazało się, że jedna z nich 

była wyceniona na wyższą kwotę niż 30 tys. zł czego konsekwencją było, że Pan Boksa dopłacił 

nam i tym samym stał się właścicielem tej jednej działki a nie dwóch.  

Droga na Marię Śnieżnę ze względów turystycznych i bezpieczeństwa traktowana jest jako 

przeciwpożarowa. Powinna więc mieć odpowiednie standardy.  

Natomiast jeśli chodzi o remont dachu na remizie OSP słusznie radny zauważył, że nie było 

procedury przetargowej ale zapytanie ofertowe z tego względu, że zapytanie ofertowe jest do 

kwoty 14 tys. EURO i w roku ubiegłym przekraczała ona niewiele ponad 64 tys. zł. brutto. 

Zostały spełnione wymogi ustawy o zamówieniach publicznych. 

Co do inspektorów nadzorów jest Ich mało a inwestycji sporo. Usługi inspektorów nadzoru dla 

naszych potrzeb poprzedzone są procedurą zapytania ofertowego.   

Piotr Budnik poinformował, że jeśli droga na Marię Śnieżną nie zostałaby poszerzona o kilka 

centymetrów, samochody ciężarowe nie mogłyby wjechać.  

Jan Szkwarek mówi, że ksiądz z Marii Śnieżnej chwalił się, że zamontowane są takie 

nowoczesne systemy przeciwpożarowe, że tam się nic nie powinno wydarzyć.  

Mieczysław Kamiński mówi, że w wydatkach niewygasajaccyh to nie było 1 mln zł lecz 

633.874 zł. Co do inwestycji źle przygotowanych to podał przykłady.   

Co do wytypowania zadań do realizacji w ramach środków usuwania skutków klęsk 

żywiołowych to jest to kompetencja Rady Miejskiej.  

Jeśli chodzi o działkę w Międzygórzu to jest to sprawa wskazująca na niegospodarność i bardzo 

poważna. Mówi, że przekazaliśmy działkę wartą kilkaset tysięcy złotych za działkę wartości 37 

tys. zł.    

Przewodniczący Rady poucza, że radny powinien odżegnywać się od złośliwości, sugestii                   

i machania palcem.  

Mieczysław Kamiński w chwili zamiany działka miała uchwalony plan zagospodarowania 

przestrzennego i na niej jest 5-6 pensjonatów. Wycena działki w I propozycji zamiany to 

stanowiły grunty rolne i wszystko się zgadza. W międzyczasie plan wszedł w życie i działka 

osiągnęła wartość kilkuset tysięcy złotych.  

Burmistrz prosi radnego Kamińskiego aby skierował wniosek w tej sprawie do Prokuratury. 

Takie bzdury jakie przedstawia radny Kamiński zakrawa o śmiech i hańbę. Dodała, że zamiana 

nastąpiła wówczas, kiedy nie było jeszcze zagospodarowania przestrzennego. Słowa radnego 

są rzucane na wiatr. 

Zastępca Burmistrza poinformowała, że wypowiedź radnego w kwestii indywidualizacji 

nauczania nie ma pokrycia w faktach i jest nieuzasadniona. Projekt indywidualizacji procesu 

nauczania klas I-III obejmował wszystkie szkoły, także miejskie. Wskutek tego, że rozpoczęty 

proces likwidacji w szkołach wiejskich spowodował, że dyrektorzy szkół i pozostała kadra 
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wycofała się z tego projektu. Radny powinien wiedzieć, że podstawą każdego projektu są 

rezultaty na podstawie których instytucja finansująca udziela dotacji. W momencie kiedy szkoły 

wiejskie się wycofują nie jest możliwy do uzyskania wskaźnik rezultatu. Nastąpiło porozumienie 

z instytucją dotującą i rozwiązano umowę za porozumieniem obydwu stron.      

Skarbnik Gminy poinformowała, że zakup nieruchomości od syndyka Bystrzyckich Fabryk 

Mebli była realizowana w 2 latach budżetowych, w roku 2010 i 2011. Kiedy projekt trafiał do 

Rady w listopadzie, nie wiedzieliśmy jak rok 2010 się skończy. W pierwotnym planie budżetu 

była kwota 360 tys. zł na nieruchomość przy ul. Mickiewicza, ostatecznie kosztowała gminę 414 

tys. zł – są to wydatki roku 2011.   

Ustosunkowując się do zadania pn. hali w Wilkanowie, załącznik inwestycyjny jest złożony i nie 

pokazuje tylko wydatki ale nakłady inwestycyjne poniesione na daną inwestycję. Planowane 

wydatki na rok 2011 zamknęły się kwotą 1 mln 359 tys. zł a nakłady jakie ponieśliśmy na daną 

inwestycję to kwota 1 mln 450 tys. zł.  

 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały                  
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 
za 2011 rok. 
Rada w obecności 14 radnych, 12 głosami za, przy 2 wstrzymujących, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XXXI/290/12 
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu Gminy Bystrzyca Kłodzka za 2011 rok 
- stanowiący załącznik nr 2 

 
Ad. 5. Podjęcie uchwał 
2/ Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji punktu - Podjęcie uchwał i przedstawił 
kolejny projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza.  

Zacytował treść art. 271 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych:                
„Nie później niż dnia 30 czerwca roku następującego po roku budżetowym, organ stanowiący 
jednostki samorządu terytorialnego podejmuje uchwałę w sprawie absolutorium dla zarządu po 
zapoznaniu się z: 
 1) sprawozdaniem z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego; 
 2) sprawozdaniem finansowym; 
 3) opinią z badania sprawozdania finansowego, o którym mowa w art. 268; 
 4) opinią regionalnej izby obrachunkowej, o której mowa w art. 270 ust. 2; 
 5) informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego; 
 6) stanowiskiem komisji rewizyjnej. 

2. Organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego może żądać przedłożenia przez 
zarząd jednostki samorządu terytorialnego dodatkowych wyjaśnień odnoszących się do 
dokumentów, o których mowa w ust. 1 pkt 1 i 2. 
 

 
Poinformował, że Komisja Rewizyjna zgodnie z kompetencjami ustawowymi, wypracowała 
wniosek do Rady Miejskiej w sprawie absolutorium dla Burmistrza i wniosek ten został 
przedłożony do Regionalnej Izby Obrachunkowej celem zaopiniowania w dniu 12 czerwca 2012 
r.  
Mieczysław Kamiński – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - poinformował, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 11 czerwca 2012 r. dokonała szczegółowej analizy przedłożonego przez 
Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej  sprawozdania finansowego Gminy Bystrzyca Kłodzka za 
2011 rok oraz sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 2011, uzyskując dodatkowo 
informacje od Burmistrza i Skarbnika Gminy. (6 za jednogłośnie) 
 
 
 
 
1. Komisja zapoznała się z wnioskami komisji stałych z wykonania budżetu za rok 2011: 
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    a)  Komisji Budżetu i Finansów z dnia 28 maja 2012 r. 
        „Komisja zaopiniowała pozytywnie  sprawozdanie  z  wykonania  budżetu Gminy za 2011r.” 
    b) Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych z dnia 28 maja 2012 r. 
        „Komisja przyjęła sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za  rok 2011 w części będącej  
         zakresem działania komisji.” 
    c) Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy z dnia 24 maja 2012 r.  
       „Komisja zaopiniowała pozytywnie sprawozdanie z wykonania budżetu w części             
        będącej zakresem działania Komisji.” 
 
2. Komisja na posiedzeniu w dniu 24 stycznia 2012 r. przyjęła: 

1/ informację Burmistrza dotyczącą udzielonych umorzeń i odroczeń należności wobec  
    gminy w roku 2011; Komisja zawnioskowała aby w następnych składanych informacjach      
    były umieszczane bardziej szczegółowe dane, np. nr działki, lokalu, adresu; 

3. Komisja na posiedzeniu w dniu 19 marca  2012 r. przyjęła: 
    1/ informację Burmistrza dotyczącą realizacji skarg i wniosków z 2011 r., które wpłynęły do  
        UMiG w Bystrzycy Kłodzkiej. Komisja wnioskowała o przedstawienie realizacji skarg i  
        wniosków z roku 2011 w jednostkach podległych gminie.  
     2/ informację Burmistrza dotyczącą realizacji uchwał Rady Miejskiej z 2011 r.; 
     3/ informację Burmistrza dotyczącą przeprowadzonych przetargów w 2011 r. przez   
         wydziały Urzędu Miasta i Gminy. Komisja wnioskowała o przedstawienie informacji na  
         temat przeprowadzonych przetargów w roku 2011 w jednostkach podległych gminie. 
     4/ informację Burmistrza dotyczącą wykonanych inwestycji i remontów w 2011 r.; 
 
4. Komisja na posiedzeniu w dniu 23 kwietnia  2012 r.: 

1/ przyjęła sprawozdanie dotyczące sprzedaży mienia komunalnego w 2011 r. Komisja  
    zawnioskowała aby w następnych składanych informacjach były umieszczane bardziej   
    szczegółowe dane, np. nr działki, lokalu, adresu; 

        Komisja przyjęła informację o stanie mienia komunalnego Gminy Bystrzyca Kłodzka    
        za rok 2011, przedłożoną przez Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej w ustawowym terminie.   
    2/ dokonała analizy protokołów pokontrolnych z kontroli Urzędu Miasta i Gminy oraz  
        sposobu realizacji zaleceń pokontrolnych w roku 2011;   
    3/ analizę dokonanych zmian w budżecie gminy w 2011 r.; 
    4/ przyjęła informację uzupełniającą dotyczącą realizacji skarg i wniosków z roku 2011 w  
        jednostkach podległych gminie; 
    5/ zapoznała się i przyjęła informację na temat przeprowadzonych przetargów na terenie  
        miasta i gminy Bystrzyca Kłodzka w roku 2011 w jednostkach podległych gminie; 
 
5. Komisja w oparciu o dokonaną analizę sprawozdań przedstawione zbiorczo przez 
Przewodniczącego, wnioski Komisji stałych oraz informacji Pani Burmistrz i Skarbnika Gminy 
wypracowała wniosek dotyczący udzielenia absolutorium. 
 
Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 11 czerwca  2012 r. w obecności 5 członków Komisji 
–  4 głosami za, przy 1 wstrzymującym się wnioskuje do Rady Miejskiej                                             
o udzielenie absolutorium Burmistrzowi  za rok 2011.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż wszyscy radni otrzymali kserokopię uchwały Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 21 czerwca 2012 r. w 

sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Bystrzycy 

Kłodzkiej. Dodał, że RIO wydało pozytywną opinię o przedłożonym wniosku przez Komisją 

Rewizyjną.   

Artur Pokora przedstawił stanowisko Klubu „Ponad Podziałami” w sprawie udzielenia 
Burmistrzowi absolutorium za rok 2011 o brzmieniu: 
„W dniu dzisiejszym spotykamy się aby wspólnie głosować nad absolutorium za miniony rok 
działalności Rady i Pani Burmistrz – wykonawcy wszelkich naszych decyzji, w tym 
najważniejszych związanych z realizacją budżetu. Instytucja absolutorium związana jest z 
realizacją przez Radę Gminy funkcji kontrolnej w zakresie wykonania budżetu przez organ 
wykonawczy tj. Burmistrza.  
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Przedmiotem oceny jest prawidłowość gospodarki finansowej w ramach przyjętego budżetu a 
szczególnie stan zrealizowanych dochodów i wydatków budżetowych w stosunku do wielkości 
zaplanowanych.  
Radni zrzeszeni w Klubie mieli okazję zapoznać się ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 
rok 2011 i przeprowadzić nad nim dyskusję zarówno w trakcie posiedzeń komisji jak i w ramach 
pracy klubowej.  
Analizowane na posiedzeniach komisji sprawozdania pozwoliły dokonać merytorycznej                     
i rzeczowej oceny czy budżet był wykonany zgodnie z wolą Rady  wyrażoną w podjętych 
uchwałach. 
Rezultatem dyskusji tego bardzo obszernego dokumentu jest pozytywna ocena a w 
konsekwencji poparcie przez radnych zrzeszonych w Klubie wniosku o udzielenie Burmistrzowi 
absolutorium za rok 2011. 
Nie ma potrzeby w tym miejscu przytaczać wskaźników i parametrów gdyż one są radnym 
znane i jednocześnie potwierdzają poprawną realizację uchwały budżetowej.  
Analizując sprawozdanie warto zaznaczyć, że na inwestycje i remonty przeznaczono łączna 
kwotę ponad 15 mln 514 tys. zł, w tym największą kwotę na rewitalizację starówki, Park 
Zdrojowy oraz remonty dróg. 
Najważniejsze remonty dróg przeprowadzone w roku 2011 to: 
- remont drogi na ulicy Górnej – 743 tys. zł, 
- doga w kierunku Marianówki i Sanktuarium Marii Śnieżnej – 406 tys. zł, 
- remont ulicy Zielnej – 426 tys. zł, 
- remont ulicy Zgody – 64 tys. zł, 
- remont drogi transportu rolnego w Starej Łomnicy– 203 tys. zł, 
- remont pobocza drogi gminnej ul. 1-go Maja – 56 tys. zł, 
- remont mostu w Pławnicy – 65 tys. zł, 
- remont mostu w ciągu drogi gminnej w Nowej Bystrzycy – 65 tys. zł 
- remont drogi w Długopolu – 537 tys. zł 
- remont mostu w Wyszkach – 167 tys. zł 
- remont drogi w Paszkowie – 507 tys. zł 
- remont ulicy Górnej w Starej Bystrzycy – 307 tys. zł 
Łączna wartość zadań to 3 mln 626 zł, pozyskano kwotę 2 mln 807 tys. zł. W 2010 r. pozyskano 
z MSWiA – 1 mln 700 tys. zł. W roku 2011 wzrost tej dotacji to prawie 60%. 
Kolejną inwestycją było: 
- przebudowa MGOK w Bystrzycy Kłodzkiej – 734 tys. zł, dotacja finansowa – 380 tys. zł, 
- remont murów obronnych – 595 tys. zł, dotacja – 455 tys. zł. 
Wydatki na programy finansowe ze środków Unii Europejskiej w roku 2011 to: 
- rewitalizacja Parku Zdrojowego – 2 mln 665 tys. zł, dotacja – to ponad 2 mln ,  
- rewitalizacja części staromiejskiej – 3 mln 760 tys. zł, dotacja – 2 mln 315 zł. 
Ponadto gmina uczestniczyła w 12 projektach miękkich na kwotę 690 tys. zł.  
Pani Burmistrz realizując zadania kierowała się zasadą legalności i oszczędności                                 
w gospodarowaniu środkami publicznymi. Naszym zdaniem głosowanie za udzieleniem 
absolutorium jest nie tylko wyrazem aprobaty dla sposobu realizacji lecz konsekwencją 
całorocznej współpracy Burmistrza i Rady Miejskiej w tym zakresie.  
Dzisiejsze głosowanie nad absolutorium to finał rocznej pracy całego samorządu naszego 
miasta. 
Klub radnych uważa, że dane zawarte w sprawozdaniu przedłożonego Radzie w pełni 
odzwierciedla zaprezentowane wyżej stanowisko.” 
Irena Stawiarska poinformowała, że jest radną już trzecią kadencję i znane są Jej potrzeby 
mieszkańców tej gminy.   
Przedstawiła swoje stanowisko o brzmieniu: 
„Mija szósty rok Pani pracy na stanowisku Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej. Poprzedni Włodarze 
też pracowali, też się starali, jednak dobra wiele po Nich nie pozostało. Pracujesz w naszej 
dużej Gminie od Spalonej po szczyt Śnieżnika, na którym planujesz wybudować wieżę 
widokową, z której oglądać będziemy nie tylko Ziemię Kłodzką ale w pogodne dni Wrocław, 
czeską Pragę. Przyłożyłaś swoją dłoń do odnowy wielu obiektów w tej gminie, chociażby to 
miejsce w którym się obecnie znajdujemy. Radują się również mieszkańcy wsi; odnowione 
drogi, mosty, przepusty, świątynie. Odżyła również Góra Floriana dawno zapomniana przez 
innych. Mogłabym wymienić jeszcze bardzo wiele ale powiem jedno: takiego Gospodarza ta 
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Gmina jeszcze nie miała.  
Jak wjedziemy na saniach rogatych z Czarnej Góry do Międzygórza, jak popłynie woda z 
Długopola do Bystrzycy, jak zabłyśnie jasne światło z Młot to dopiero będzie.  
To nic, że ktoś w gazecie napisał, że Burmistrz bawi się w piaskownicy jak mała dziewczynka – 
dla nas jesteś WIELKA.  
Jesteś nie tylko Burmistrzem. Jesteś matką, żoną i córką. Potrafisz doskonale łączyć te funkcję, 
często przez telefon bo znowu jesteś na wyjeździe służbowym w Warszawie. Kłaniają się Tobie 
nie tylko ludzie ale drzewa w Parku Zdrojowym, które po rewitalizacji odzyskały swoją 
świetność. Zapiszesz się w historii tej Gminy jak niegdyś Marianna Orańska, którą wspominamy 
do dnia dzisiejszego.  
Na zakończenie powiem magiczne słowa, które tworzą nasze życie: „Błogosław Tobie Panie 
Boże”.    
Burmistrz – poinformowała, że rozczuliły Ją te słowa mocno lecz nie wstydzi się łez. 
Podziękowała wszystkim serdecznie. Dodała, że najważniejsze są ostatnie słowa wypowiedzi 
radnej.  
Mieczysław Kamiński mówi, że na tej sesji powinno być rozpatrywane sprawozdanie  
dotyczące sprzedaży mienia komunalnego w 2011 r., zgodnie z art. 271 ustawy o finansach 
publicznych.   
Przewodniczący Rady poinformował, że nie przypomina sobie aby we wcześniejszych latach 
sprawozdanie z wykonanie budżetu było tak szczegółowo omawiane. 
 
Poinformował radnych, że zgodnie z art. 28 a ust. 5 ustawy o samorządzie gminnym uchwałę w 
sprawie absolutorium Rada podejmuje  bezwzględną większością głosów ustawowego składu 
Rady - czyli w naszym przypadku minimum 8 głosów.  
Następnie przystąpił  do głosowania za podjęciem uchwały w sprawie  udzielenia Burmistrzowi 
absolutorium za rok 2011 r. zgodnie z wnioskiem Komisji Rewizyjnej.  
 
Stwierdził, że w głosowaniu wzięło udział 13 radnych, za oddano 12 głosów, przy                                
1 wstrzymującym się i tym samym Rada podjęła: 
 

Uchwałę Nr XXXI/291/12 
w sprawie  udzielenia absolutorium dla Burmistrza za rok 2011 

 - stanowiący załącznik nr 3 

 
W przerwie obrad Pani Burmistrz przyjęła gratulacje od radnych, pracowników oraz osób 
obecnych na sali. 
 
W przerwie obrad odbyło się posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów celem zaopiniowania 
projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy oraz posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury 
i Sportu w sprawie zaopiniowania zmiany w statucie Zespołu Opieki Zdrowotnej. 
 
Piotr Budnik poinformował, że w związku z pilną koniecznością opuszczenia chwilowo obrad 
sesji nie brał udziału w głosowaniu nad absolutorium dla Burmistrza. 
Informuje, że pomimo tego, że nie głosował, jest za udzieleniem absolutorium dla Burmistrza. 
 
3/ Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji punktu - Podjęcie uchwał i przedstawił 
kolejny projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy w roku 2012.  
Poinformował, że projekt był przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów na posiedzeniu w 
dniu 29 czerwca 2012 r. (w przerwie obrad sesji), na której wypracowano pozytywnie opinię do 
przedłożonego projektu. 
 
W związku z powyższym, Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania. 
Rada w obecności 14 radnych za, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr XXXI/292/12 
w sprawie  zmian w budżecie gminy w roku 2012 

  - stanowiący załącznik nr 4 
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4/ Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały w sprawie 
uchwalenia Statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Bystrzycy 
Kłodzkiej. 
Poinformował, że projekt był przedmiotem obrad Komisji Edukacji, Kultury i Sportu na 
posiedzeniu w dniu 29 czerwca 2012 r. (w przerwie obrad sesji), na której wypracowano 
pozytywnie opinię do przedłożonego projektu. 
 
W związku z powyższym, Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania. 
Rada w obecności 15 radnych za, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr XXXI/293/12 
w sprawie uchwalenia Statutu Samodzielnego Publiczne go Zakładu Opieki Zdrowotnej          

w Bystrzycy Kłodzkiej   
  - stanowiący załącznik nr 5  

 
 
Ad. 6. Informacje Burmistrza. 

Informacja o realizacji zadań gminy w okresie pomiędzy sesjami Rady Miejskiej 

(30.05.2012 r. - 29.06.2012 r.) 

1/21.06.2012 r. 
-  spotkanie z rodzicami dzieci z Przedszkola nr 2 i prezesem Fundacji Równi Choć  Różni 
Panem Pawłem Błachowiczem w sprawie dzierżawy stołówki przedszkolnej dla Fundacji; 
2/ 22.06.2012 r. 
-  Spotkanie w Wałbrzyskiej Specjalnej Strefie Ekonimicznej w 
Wałbrzychu w sprawie możliwości utworzenia podstrefy ekonomicznej dla 
elektrowni szczytowo – pompowej w Młotach; 
3/ 25.06.2012 r. 
-  Spotkanie w Urzędzie Wojewódzkim w Hradec Kralowe z naszymi partnerami z Orlickie 
Zahori i prezes ZWIK Panią Martą Konieczną – Morawą w sprawie wspólnego projektu na 
skanalizowanie Długopola Zdroju; 
4/ 26.06.2012 r. 
- pożegnanie Dyrektorów Szkół, które będą prowadzone przez Stowarzyszenie, Szkoły 
Podstawowej w Wilkanowie i Gimnazjum nr 2 w Wilkanowie; 
5/ 27.06.2012 r. 
- spotkanie z Panem Marcinem Misztare prezesem Spółki MARATECH-PLUS w sprawie 
zagospodarowania lądowiska w Bystrzycy Kłodzkiej; 
6/ 28.06.2012 r. 
- posiedzenie Związku Gmin Śnieżnickich (Gmina Lądek Zdrój zrezygnowała z członkowstwa w 
Związku); 
7/ 29.06.2012 r. 
- posiedzenie Rady Społecznej ZOZ w Bystrzycy Kłodzkiej. 
 
Ad. 7. Zapytania radnych. 
Jan Szkwarek pyta, co było powodem rezygnacji Gminy Lądek Zdrój z członkowstwa w 
Związku? 
Burmistrz – mówi, że jeśli radni od 4 miesięcy nie mają wypłaconych diet to można sobie łatwo 
wytłumaczyć. 
Mieczysław Kamiński pyta jakie jest stanowisko rodziców Przedszkola nr 2 w sprawie 
dzierżawy stołówki przedszkolnej dla Fundacji; 
Burmistrz odpowiedziała, że stanowisko jest pozytywne.  
Mieczysław Kamiński pyta kto opracowywał dokumentację na remont targowiska i wpisał, aby 
targowisko dla rolników było pokryte tłuczniem. Mówi, że jest to wielki niewypał.  
Burmistrz są pewne wytyczne we wniosku o dofinansowanie, w którym należało spełnić ile 
procentowo ma mieć plac utwardzony kostką oraz ile ma być miejsc parkingowych.  
  
Ad. 8. Informacje Przewodniczącego Rady 
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Przewodniczący Rady poinformował, że wpłynęły pisma od: 
1/  Stowarzyszenia Wójtowice „Powrót do Przyszłości” w sprawie wydzierżawienia działek; 
2/ Pani Poseł Moniki Wielichowskiej w sprawie dostępu do usług telefonicznych                                  
w miejscowościach Spalona, Młoty i Mostowice;  
Burmistrz poinformowała, że jest szansa – przy dużym wsparciu Senatora Stanisława 
Jurcewicza aby Telekomunikacja podjęła decyzją aby część wiosek zachowała dostęp do usług.   
3/ Pani Lucyny Nowak w sprawie prowadzonych prac komisji sejmowych nad nowelizacją 
ustawy Prawo o ruchu drogowy; 
4/ Prezes ZWIK w sprawie informacji dotyczącej Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji 
Urządzeń Wodociągowych; 
5/ Spółdzielni Mieszkaniowej w sprawie wskazania dłużników i możliwości dokonania zamian 
mieszkań;  
 
Mieczysław Kamiński pyta kiedy i o której godzinie będzie zwołana II część sesji rady oraz 
kiedy odbędą się posiedzenia komisji. 
 
5/ Radni ustalili, że posiedzenia komisji odbędą się w poniedziałek o godzinie 14.00. 
Jerzy Klajn zaproponował, aby II część sesji odbyła się zaraz po posiedzeniach komisji                   
o godzinie 15.00. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 
kontynuowania obrad II części sesji 2 lipca 2012 r. o godzinie 15.00. Rada w obecności 15 
radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, przy 1 wstrzymującym się podjęła: 
 

Uchwałę Nr XXXI/294/12 
w sprawie kontynuowania obrad 

  - stanowiący załącznik nr 6  
 
Ad. 9. Sprawy różne i wolne wnioski 
Mieczysław Kamiński zwrócił się do radnych oraz Przewodniczącego Rady o przedłożenie na 
piśmie do komisji statutowej ewentualnych propozycji zmian statutu Gminy Bystrzyca Kłodzka  
gdyż należy powoli kończyć obradowanie tejże komisji. W miesiącu lipcu odbędzie się kolejne 
posiedzenie komisji. 
Przewodniczący Rady pyta kiedy komisja ma zamiar zakończyć pracę. 
Mieczysław Kamiński odpowiedział, jeśli uwzględni wnioski wszystkich radnych                              
i Przewodniczącego oraz będzie odpowiednia opinia radcy prawnego. W chwili obecnej pojawiły 
się pewne kontrowersje pomiędzy zapisami, które należy wyjaśnić. Będzie tu potrzeba pomoc 
prawna z zewnątrz gdyż znacznie się różnimy w opinii prawnej w sprawie kompetencji                         
i umiejscowienia w gminie dwóch organów – Burmistrza i Rady.  
Przewodniczący Rady mówi, że dobry przewodniczący komisji statutowej tak poprowadzi te 
obrady, że bez pomocy z zewnątrz też wypracuje stanowisko takie czy inne.   
Poprosił radnych oraz innych gości, aby „pety” po papierosach były wyrzucane do toalety. 
Prosi Panią Burmistrz aby odpowiednie służby usunęły Barszcz Sosnowskiego przy drodze                  
w kierunku Kłodzka. 
Mieczysław Kamiński pyta czy przewiduje się sesję Rady w miesiącu lipcu? 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że w II połowie miesiąca lipca.  
 
Ad. 10. Zamknięcie obrad 
Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący podziękował sekretarzowi sesji za 
pełnienie obowiązku oraz radnym za czynny udział i zamknął obrady I części XXXI sesji Rady 
Miejskiej VI kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej. 
 
 

  

Część II 
obrad XXXI sesji Rady Miejskiej 
zwołanej w dniu 2 lipca 2012 r. 
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       Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Andrzej Wziątek o godz. 1500 w sali konferencyjnej 
Ratusza, na Placu Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył II część obrad trzydziestej 
pierwszej sesji Rady Miejskiej.        
Po powitaniu radnych, Burmistrza, wszystkich obecnych, oznajmił, iż zgodnie z listą obecności, 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu rady 
wynoszącego 15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  

Lista obecności - stanowią załącznik Nr 2 
 

Wobec powyższego, proponowany porządek dzienny obrad przesłany radnym przedstawiał się  
następująco:  
1. Otwarcie II części obrad. 
2. Podjęcie uchwał w sprawach: 
    1/ stałych okręgów wyborczych; 
3. Zamknięcie obrad.    
  
Poinformował, że podczas głosowania na tej sesji podniesione ręce liczone będą przez 
Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej – Jana Szkwarka. 
 
Na pytanie Przewodniczącego, czy radni lub Burmistrz mają uwagi, bądź zgłaszają dodatkowe 
propozycje do proponowanego porządku dziennego: 
Ewa Matys zaproponowała uwzględnienie dodatkowych projektów uchwał w sprawach: 
1/ przyjęcie rezygnacji Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury i Sportu radnego Jerzego  
    Klajna; 
2/ odwołanie radnego Mariana Adamów z funkcji Przewodniczącego Komisji Budżetu                         
    i Finansów; 
3/ powołanie radnej Ewy Matys na funkcję Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów –  
    zgodnie z wnioskiem Komisji; 
4/ powołanie radnej Władysławy Płoch na Przewodniczącą Komisji Edukacji, Kultury i Sportu    -  
    zgodnie z wnioskiem Komisji; 
5/ odwołanie z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady radnego Jana Szkwarka; 
6/ powołanie Wiceprzewodniczącego Rady; 
 
Marek Krytak zaproponował uwzględnienie dodatkowego projektu uchwały w sprawie: 
7/ odwołanie z funkcji Przewodniczącego Rady radnego Andrzeja Wziątka - zgodnie z 
wnioskiem pewnej grupy radnych. 
 
Przewodniczący Rady mówi, że dość tajemniczo brzmi stwierdzenie „pewnej grupy radnych”. 
Dodał, że do stołka nie jest przyspawany i nie będzie robił żadnych kłopotów, niemniej nie może 
być tak, że będziemy łamać prawo. 
Proponuje przegłosować w pierwszej kolejności wnioski radnej Ewy Matys, później radnego 
Marka Krytaka. 
  
Przystąpiono do głosowania zaproponowanych projektów uchwał do porządku sesji: 
ad. 1/ przyjęcie rezygnacji Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury i Sportu radnego 
Jerzego Klajna; 
Rada w obecności 15 radnych, 9 głosami za, przy 5 przeciwnych i 1 wstrzymujących się 
wniosek przyjęła. 
 
ad. 2/ odwołanie Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów radnego Mariana Adamów; 
Rada w obecności 15 radnych, 10 głosami za, przy 5 przeciwnych wniosek przyjęła. 
 
ad. 3/ powołanie Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów radnej Ewy Matys – zgodnie                         
          z wnioskiem Komisji; 
Rada w obecności 15 radnych, 13 głosami za, przy 2 wstrzymujących się wniosek przyjęła. 
 
ad. 4/ powołanie radnej Władysławy Płoch na Przewodniczącą Komisji Edukacji, Kultury                      
i Sportu  - zgodnie z wnioskiem Komisji; 
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Rada w obecności 15 radnych, 12 głosami za, przy 3 wstrzymujących się wniosek przyjęła. 
 
Ad. 5/ odwołanie z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady radnego Jana Szkwarka; 
Przewodniczący Rady pyta Radcę Prawnego, czy złożony wniosek o odwołanie radnego Jana 
Szkwarka z funkcji Wiceprzewodniczącego jest zgodny z prawem? 
Radca Prawny poinformował, że wniosek powinien być złożony przez co najmniej ¼ 
ustawowego składu Rady i przyjęty bezwzględną większością. 
Jan Szkwarek mówi, że spodziewał się tego i składa rezygnację z funkcji 
Wiceprzewodniczącego. 
 
W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wprowadzenie do 
porządku obrad projektu uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji Jana Szkwarka z funkcji 
Wiceprzewodniczącego Rady. 
Rada w obecności 15 radnych, 9 głosami za, przy 6 przeciwnych się wniosek przyjęła. 
 
ad. 6/ powołanie Wiceprzewodniczącego Rady; 
Rada w obecności 15 radnych, 11 głosami za, przy 2 przeciwnych i 2 wstrzymujących się 
wniosek przyjęła. 
 
ad. 7/ odwołanie z funkcji Przewodniczącego Rady radnego Andrzeja Wziątka. 
Przewodniczący Rady pyta Radcę Prawnego, czy zgodnie z prawem złożony wniosek przez 
grupę radnych wraz z uzasadnieniem /odczytał jego brzmienie/ ma prawo być w tej postaci 
zgłoszony i procedowany na dzisiejszej sesji.  
Radca Prawny odpowiedział, że tak sformułowany wniosek może być procedowany pod 
warunkiem, że został zgłoszony przez co najmniej ¼ ustawowego składu Rady i przyjęty 
bezwzględną większością.  
Przewodniczący Rady mówi, że ma przy sobie poradnik radnego, który wskazuje, że powinny 
być wymienione nazwiska i podpisy. Dodał, że nazwisk nie widzi a podpisów może się tylko 
domyślać. Brak imion i nazwisk radnych.  
Zacytował fragment z poradnika mówiący o zwołaniu sesji w trybie art. 20 ust. 3                                  
z wyszczególnionym porządkiem obrad o brzmieniu: „otwarcie obrad, stwierdzenie 
prawomocności, odwołanie radnego z funkcji przewodniczącego, przedstawienie wniosku                   
o odwołanie radnego, powołanie komisji skrutacyjnej, przyjęcie regulaminu głosowania -  …” 
Przewodniczący Rady mówi, że te warunki na dzisiejszej sesji nie zostały spełnione.  
Burmistrz pyta Przewodniczącego, odkąd poradnik radnego jest podstawą wykładni prawa? 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że poradnik radnego jest bardziej wiarygodny niż wiedza 
posiadana przez Panią Burmistrz. 
Burmistrz zachęca do przeczytania ustawy i statutu a nie poradnika. 
Przewodniczący Rady poprosił Radcę o zapoznanie się z wnioskiem i zweryfikowanie 
złożonych podpisów. 
Radca poinformował, że dwa złożone podpisy są nieczytelne i dodał, że można uzupełnić je              
w trakcie sesji.  
Przewodniczący Rady odpowiedział, że i owszem ale nie wprowadza tego do porządku obrad 
sesji i koniec. Mówi, że jeżeli Radca poniesie takie ryzyko, że wszystko jest zgodne z prawem to 
prosi aby takie ryzyko ponieść.   
Radca Prawny mówi, że można uzupełnić podpisy i jest za kontynuowaniem obrad.   
Jan Pięta zgłosił wniosek o 5 minut przerwy. 
 
Irena Stawiarska poinformowała, że składa ponownie wniosek o odwołanie radnego Andrzeja 
Wziątka z funkcji Przewodniczącego Rady z czytelnymi podpisami radnych, z prośbą                              
o uwzględnienie w porządku obrad dzisiejszej sesji. 
Przewodniczący Rady odczytał uzasadnienie złożone nad wnioskiem o odwołanie.  
Bardzo serdecznie podziękował radnym „nie za to, że chcą mnie odwołać ale za to, że 
nieudolnie prowadziłem sesję”. „Dogłębnie jestem wzruszony Waszą miłością chrześcijańską”.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o uwzględnienie w porządku obrad sesji 
projektu uchwały w sprawie odwołanie z funkcji Przewodniczącego Rady radnego Andrzeja 
Wziątka. 
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Rada w obecności 15 radnych, 9 głosami za, przy 5 przeciwnych i 1 wstrzymujących się 
wniosek przyjęła. 
 
Ad. 2. Podjęcie uchwał w sprawach: 
6/ Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku II części obrad                       
i przedstawił projekt uchwały w sprawie stałych okręgów wyborczych. 
Jan Pięta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy poinformował, że 
Komisja na posiedzeniu w dniu 2 lipca 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady 
Miejskiej w sprawie stałych okręgów wyborczych. 

Jerzy Klajn – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu poinformował, że Komisja na 

posiedzeniu w dniu 2 lipca 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej                  
w sprawie stałych okręgów wyborczych. 
Marian Adamów – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 2 lipca 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej             
w sprawie stałych okręgów wyborczych. 
  
Mieczysław Kamiński poinformował, że „w dniu dzisiejszym naruszono procedury i przepisy 
Kodeksu Wyborczego, przepisy wprowadzające Kodeks Wyborczy jak również wytycznymi 
Państwowej Komisji Wyborczej. Pani Burmistrz przedstawiając nam projekt uchwały w sprawie 
stałych okręgów wyborczych naruszyła prawo, ponieważ przedstawiła nam propozycje w piątek 
po południu, natomiast kazała nam procedować pod presją siły i koalicji Ponad Podziałami              
w poniedziałek. 
W związku z powyższym radni nie mogli wypełnić swoich ustawowych obowiązków, tzn. 
skonsultować projekty uchwały z mieszkańcami oraz zasięgnąć opinii prawnej, czy 
przygotowane projekty uchwał są prawidłowe, jak również nie mogli się wypowiedzieć na 
poszczególnych komisjach w dniu dzisiejszym i na sesji Rady Miejskiej w pełni na temat 
proponowanych okręgów wyborczych. Na komisji padł wniosek formalny o zamknięciu dyskusji”. 
      
W związku z tym, że Rada na posiedzeniach komisji i sesji procedowała niewłaściwie, uważa, 
że podjęcie uchwały w sprawie stałych okręgów wyborczych za bezprawne i zapowiedział, że 
wystąpi do Wojewody Dolnośląskiego o naruszenie prawa i stwierdzenie nieważności podjętej 
uchwały w tej sprawie. Nie na tym polega demokracja, że większość ma zawsze rację. 
 
Poinformował, że „Pani Burmistrz oszukała radnych na poprzedniej sesji w piątek, ponieważ 
przygotowała zamach stanu, który nastąpił w dniu dzisiejszym, gdyż następuje wymiana 
Przewodniczącego, Wiceprzewodniczącego Rady i Przewodniczących Komisji, którzy nie są Jej 
ludźmi i w związku z tym skrycie zaplanowała tą sesję dzisiejszą tak aby nie było mieszkańców. 
Natomiast niestety fakty są takie, ze procedowanie nasze nad uchwałą w sprawie stałych 
okręgów wyborczych narusza podstawy prawne i państwa praworządnego.”  
W związku z powyższym nie można takiego Burmistrza traktować poważnie, który kłamie                    
i oszukuje. W dniu dzisiejszym została wypowiedziana wojna i ta wojna zostaje podjęta.   
Dziękujemy za wyzwanie i będziemy tę wojnę prowadzić. 
 
„Uważam, że podjęcie dzisiejsze projektu uchwały jest nie jest zgodne z przepisami prawa. 
Mieliśmy czas do 1 listopada 2012 r. a Pani Burmistrz Renata Surma nas oszukała, bo na 
poprzedniej sesji stwierdziła, że ta uchwała musi być podjęta do końca lipca 2012 r.  
Żądam i domagam się przeprosin ze strony Pani Burmistrz i będę domagał się u Wojewody 
obalenia powyższej uchwały”. 
 
Burmistrz odpowiedziała, że radny Kamiński mówi tylko pół prawdę. 
Skoro jest wszystko niezgodne z prawem to zachęca radnego, który zna prawo inaczej aby 
doczytał, że jeśli jest wprowadzany bezwzględną większością głosów to nie musi być 
przedłożona uchwała do wglądu radnym na 5 dni przed sesją lecz w tym samym dniu. Dodała, 
że Radni otrzymali projekt wraz załącznikami w piątek w godzinach rannych.  
Przypomniała radnym, że proponowała, aby rozpatrzenie uchwały odbyło się 3 lipca br. na II 
części sesji, lecz radni zaproponowali aby było po posiedzeniach komisji czyli 2 lipca br.    
Mieczysław Kamiński poinformował, że „Pani Burmistrz nie przedstawiła wykazu ilości 
mieszkańców w poszczególnych miejscowościach. Przedstawiła tylko wykaz okręgów 
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wyborczych z ilością mieszkańców. „Nie mieliśmy materiału podstawowego w postaci 
miejscowości i liczby mieszkańców.” Uważa, że jest to naruszenie prawa i w związku z tym 
niemożliwość procedowania. 
Równocześnie oświadczył, że w wielu przypadkach okręgi wyborcze zaproponowane przez 
Panią Burmistrz są niezgodne z ustawami i jest taka rozpiętość, że na jeden mandat jest 1808 
mieszkańców a na drugi 1090. Naruszone są zasady Kodeksu Wyborczego i ustawy 
wprowadzającej Kodeks Wyborczy. Wskazane jest aby dane sołectwa się ze sobą łączyły i aby 
ich nie rozdzielać i aby poszczególne ulice na terenie miasta się ze sobą łączyły. Podział 
zaproponowany przez Panią Burmistrz jest kuriozalny ponieważ niektóre miejscowości leżą 
daleko od siebie, niektóre ulice w mieście nie należą integracyjnie do danego centrum i 
propozycja Pani Burmistrz narusza podstawowe zasady Kodeksu Wyborczego, ustawy 
wprowadzającej i wytyczne Państwowej Komisji Wyborczej” ”.  
Burmistrz poinformowała, że radni otrzymali materiały w komplecie. Odbyły się posiedzenia 
Komisji i nie padł żaden oficjalny wniosek o przedstawienie dodatkowych danych liczbowych.  
Natomiast radny Kamiński może pisać skargę. Prosi aby nie mówić, że nie dano radnym 
procedować nad projektami uchwał. Taka możliwość była. 
Marian Adamów mówi, że  nie ma takich ludzi aby tak poukładać aby wszystkich zadowolić. Na 
którejś komisji radny Kamiński prosił o stan liczebny ulic i miejscowości.  
Burmistrz mówi, że radny Kamiński przyszedł do Urzędu i otrzymał materiał. 
Jan Szkwarek popiera słowa radnego Kamińskiego. Uchwała zostanie dziś podjęta wbrew 
mieszkańcom.   
Piotr Budnik zgłosił wniosek formalny o zamknięcie dyskusji. 
Mieczysław Kamiński mówi, że radni Koalicji ponad Podziałami nie uznają demokracji                
i składają wniosek formalny o przerwanie dyskusji. Uniemożliwiają radnym swobodne 
procedowanie nad uchwałą o stałych okręgach wyborczych. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek radnego Piotra Budnika. 
Rada w obecności 15 radnych, 11 głosami za, przy 3 przeciwnych i 1 wstrzymujących się 
przyjęła wniosek. 
 
W związku z powyższym, Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad 
projektem uchwały. Rada w obecności 15 radnych, 9 głosami za, przy 4 przeciwnych i 2 
wstrzymujących się podjęła:  
 

Uchwałę Nr XXXI/295/12 
w sprawie stałych okręgów wyborczych 

  - stanowiący załącznik nr 7  
     
Mieczysław Kamiński mówi, że uchwała powinna być wcześniej odczytana przed podjęciem 
uchwały bo inaczej nie wiemy nad czym głosujemy. Podobnie przy następnych uchwałach. 
Burmistrz mówi, że do tej pory nie było takiego zwyczaju. 
Mieczysław Kamiński mówi, ze przegłosowano uchwałę bez oczytania jej treści. 
 
7/ Przewodniczący Rady przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji 
Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury i Sportu radnego Jerzego Klajna. 
Podczas kiedy pracownik Biura Rady rozdaje radnym projekt uchwały, Mieczysław Kamiński 
mówi, że „ktoś tutaj roznosi jakieś kartki, niech to się nagrywa wszystko i dopiero w tej chwili 
mamy ta uchwałę w sprawie przyjęcia rezygnacji Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury             
i Sportu”.  
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektu uchwały w 
sprawie przyjęcia rezygnacji Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury i Sportu radnego 
Jerzego Klajna. 
Rada w obecności 15 radnych, 10 głosami za, przy 5 przeciwnych, podjęła:  
 

Uchwałę Nr XXXI/296/12 
w sprawie przyjęcia rezygnacji przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

  - stanowiący załącznik nr 8  
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8/ Przewodniczący Rady przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie odwołania radnego 
Mariana Adamów z funkcji Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów. 
  
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektu uchwały                   
w sprawie odwołania radnego Mariana Adamów z funkcji Przewodniczącego Komisji Budżetu            
i Finansów. 
Rada w obecności 15 radnych, 10 głosami za, przy 5 przeciwnych, podjęła:  
 

Uchwałę Nr XXXI/297/12 
w sprawie odwołania przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów 

  - stanowiący załącznik nr 9  
 
9/ Przewodniczący Rady przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie powołania radnej Ewy 
Matys na funkcję Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów – zgodnie z wnioskiem Komisji. 
  
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektu uchwały                   
w sprawie powołania radnej Ewy Matys na funkcję Przewodniczącej Komisji Budżetu                         
i Finansów. 
Rada w obecności 15 radnych, 13 głosami za, przy 2 wstrzymujących się podjęła:  
 

Uchwałę Nr XXXI/298/12 
w sprawie wyboru przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów 

  - stanowiący załącznik nr 10  
 
10/ Przewodniczący Rady przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie powołania radnej 
Władysławy Płoch na Przewodniczącą Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - zgodnie z wnioskiem 
Komisji. 
  
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad powołaniem radnej 
Władysławy Płoch na Przewodniczącą Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - zgodnie z wnioskiem 
Komisji. 
 
Rada w obecności 15 radnych, 13 głosami za, przy 2 wstrzymujących się, podjęła:  

 
Uchwałę Nr XXXI/299/12 

w sprawie wyboru przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
  - stanowiący załącznik nr 11  

 
11/ Przewodniczący Rady przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji 
Wiceprzewodniczącego Rady Jana Szkwarka. 
Burmistrz mówi, że w tym przypadku powinno odbyć się głosowanie tajne nad przyjęciem 
rezygnacji, w związku z czym należy powołać Komisję Skrutacyjną.  
 
Zgłoszono kandydatury na członków Komisji Skrutacyjnej: 
1/ Władysława Płoch zaproponowała Dariusza Krzemińskiego /nie wyraził zgody/ 
2/ Jerzy Klajn zaproponował Leszka Stróża /nie wyraził zgody/ 
3/ Dariusz Krzemiński zaproponował Ewę Matys /wyraziła zgodę/ 
4/ Dariusz Krzemiński zaproponował Piotra Budnika /wyraził zgodę/ 
5/ Dariusz Krzemiński zaproponował Władysławę Płoch /wyraziła zgodę/ 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zaproponowany skład Komisji.  
Rada w obecności 15 radnych, 15 głosami za, jednogłośnie przyjęła. 
 
Komisja Skrutacyjna przystąpiła do przygotowania kart do głosowania tajnego. 
 
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Piotr Budnik odczytał regulamin głosowania w sprawie 
odwołania radego z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady wskutek złożonej rezygnacji na sesji          
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w dniu 2 lipca 2012 r. 
 
Członek Komisji Skrutacyjnej wyczytywał kolejno radnych wg kolejności alfabetycznej i rozdawał 
karty do głosowania opieczętowane pieczęcią Rada Miejska, na których widniał napis: „KARTA 
DO GŁOSOWANIA w sprawie przyjęcia rezygnacji z pełnienia funkcji wiceprzewodniczącego 
Rady Miejskiej na sesji Rady w dniu 2 lipca 2012 r. Czy jesteś za przyjęciem rezygnacji radnego 
Jana Szkwarka z funkcji wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej”.  
 
Po odbyciu głosowania tajnego, Komisja Skrutacyjna przystąpiła do liczenia głosów. 
 
Podczas prac Komisji Skrutacyjnej Burmistrz poinformowała, że: 
1/ Prezydent Komorowski podpisał ustawę o lecznictwie i możemy rozpocząć procedurę 
przekształcenia naszego szpitala.  
2/ została wybrana do Zarządu Wojewódzkiego Ochotniczej Straży Pożarnej we Wrocławiu.  
Możemy otrzymać 85 tys. zł na zakup małego samochodu gaśniczego.  
Jerzy Klajn mówi, że na ul. Siennej 17 jest szambo, które musi co tydzień być oczyszczane. 
Pyta, czy jest możliwość podłączenia tego szamba. 
Burmistrz mówi, że należy sprawdzić czy jest tam wspólnota, czy są wykupione tam 
mieszkania. 
  
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół z obliczenia głosów oddanych nad 
odwołaniem wiceprzewodniczącego wskutek złożonej rezygnacji.  
Stwierdził, że w głosowaniu tajnym, w obecności 15 radnych, za przyjęciem rezygnacji 
głosowało 9 radnych, przeciw oddano 6 głosów i tym samym Rada podjęła: 
   

Uchwałę Nr XXXI/300/12 
w sprawie przyjęcia rezygnacji Wiceprzewodniczącego Rady  

  - stanowiący załącznik nr 12  
 
12/ Przewodniczący Rady przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie powołania 
Wiceprzewodniczącego Rady. 
 
Artur Pokora zgłosił wniosek aby wyłoniony skład osobowy Komisji Skrutacyjnej pracował nad 
dalszym przebiegiem głosowań tajnych.  
Rada w obecności 15 radnych, 11 głosami za, przy 4 wstrzymujących się, wniosek przyjęła. 

 
Piotr Budnik zgłosił kandydaturę radnej Ireny Stawiarskiej na funkcję Wiceprzewodniczącego 
Rady.  
Radna Irena Stawiarska wyraziła zgodę. 
 
Dariusz Krzemiński zgłosił kandydaturę radnego Piotra Budnika. 
Piotr Budnik nie wyraził zgody. 
 
Dariusz Krzemiński zgłosił kandydaturę radnej Ewy Matys. 
Ewa Matys poinformowała, że jest Przewodniczącą Komisji Budżetu i Finansów i tym samym 
nie wyraziła zgody. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o zamknięcie listy kandydatur.  
Rada w obecności 15 radnych za, 15 głosami za, jednogłośnie przyjęła. 
Zarządzono 10 min przerwy.  
  
Komisja Skrutacyjna przystąpiła do przygotowania kart do głosowania tajnego. 
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał regulamin głosowania w sprawie dokonania 
wyboru wiceprzewodniczącego rady w dniu 2 lipca 2012 r. 
 
Członek Komisji Skrutacyjnej wyczytywał kolejno radnych wg kolejności alfabetycznej i rozdawał 
karty do głosowania opieczętowane pieczęcią Rada Miejska, na których widniał napis: „KARTA 
DO GŁOSOWANIA w wyborach na wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej na sesji Rady w dniu 
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2 lipca 2012 r. Czy jesteś za wyborem radnej Ireny Stawiarskiej na wiceprzewodniczącą Rady 
Miejskiej”.  
 
Po odbyciu głosowania tajnego, Komisja Skrutacyjna przystąpiła do liczenia głosów. 
 
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół z obliczenia głosów oddanych nad 
wyborem Wiceprzewodniczącego Rady.   
Stwierdził, że w głosowaniu tajnym, w obecności 15 radnych, za wyborem radnej Ireny 
Stawiarskiej na Wiceprzewodniczącą Rady głosowało 8 radnych, przeciw oddano 6 głosów. 
Radna Irena Stawiarska nie brała udziału w głosowaniu i tym samym Rada podjęła: 
  

Uchwałę Nr XXXI/301/12 
o wyborze Wiceprzewodniczącego Rady  

  - stanowiący załącznik nr 13  
 
13/ Irena Stawiarska serdecznie podziękowała wszystkim radnym za dokonany wybór. 
Artur Pokora zgłosił rezygnację z pełnienia funkcji wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej. 
Leszek Stróż poinformował, że w związku z rezygnacją Artura Pokory składa wniosek                         
o wprowadzenie do porządku obrad dzisiejszej sesji projektu uchwały w sprawie rezygnacji 
Wiceprzewodniczącego Artura Pokory. 
 
Przewodniczący przeprowadził głosowanie nad wnioskiem o uwzględnienie w porządku obrad 
sesji projektu uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji z pełnienia funkcji wiceprzewodniczącego 
Rady Miejskiej przez radnego Artura Pokory. 
Rada w obecności 15 radnych, 11 głosami za, przy 4 wstrzymujących się, wniosek przyjęła. 
  
Komisja Skrutacyjna przystąpiła do przygotowania kart do glosowania tajnego. 
 
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Piotr Budnik odczytał regulamin głosowania w sprawie 
odwołania radego z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady wskutek złożonej rezygnacji na sesji          
w dniu 2 lipca 2012 r. 
 
Członek Komisji Skrutacyjnej wyczytywał kolejno radnych wg kolejności alfabetycznej i rozdawał 
karty do głosowania opieczętowane pieczęcią Rada Miejska, na których widniał napis: „KARTA 
DO GŁOSOWANIA w sprawie przyjęcia rezygnacji z pełnienia funkcji wiceprzewodniczącego 
Rady Miejskiej na sesji Rady w dniu 2 lipca 2012 r. Czy jesteś za przyjęciem rezygnacji radnego 
Artura Pokory z funkcji wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej”.  
Po odbyciu głosowania tajnego, Komisja Skrutacyjna przystąpiła do liczenia głosów. 
 
Artur Pokora oznajmił, że nie będzie brał udziału w głosowaniu. 
 
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół z obliczenia głosów oddanych nad 
odwołaniem Wiceprzewodniczącego Rady wskutek złożonej rezygnacji.   
Stwierdził, że w głosowaniu tajnym, w obecności 15 radnych, za przyjęciem rezygnacji 
głosowało 11 radnych, przeciw oddano 2 głosy, 1 głos był nieważny i tym samym Rada podjęła: 

 
Uchwałę Nr XXXI/303/12 

w sprawie przyjęcia rezygnacji wiceprzewodniczącego Rady 
  - stanowiący załącznik nr 14  

 
 
 
14/ Marek Krytak zgłosił wniosek o powołanie Wiceprzewodniczącego Rady. 
 
Przewodniczący przeprowadził głosowanie nad uwzględnieniem w porządku obrad sesji 
projektu uchwały o wyborze wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej   
Rada w obecności 15 radnych, 12 głosami za, przy 1 przeciwnym i 2 wstrzymujących się, 
wniosek przyjęła. 
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Marek Krytak zgłosił kandydaturę Leszka Stróża. 
Radny Leszek Stróż wyraził zgodę. 
 
Komisja Skrutacyjna przystąpiła do przygotowania kart do glosowania tajnego. 
 
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał regulamin głosowania w sprawie dokonania 
wyboru wiceprzewodniczącego rady w dniu 2 lipca 2012 r. 
 
Członek Komisji Skrutacyjnej wyczytywał kolejno radnych wg kolejności alfabetycznej i rozdawał 
karty do głosowania opieczętowane pieczęcią Rada Miejska, na których widniał napis: „KARTA 
DO GŁOSOWANIA w wyborach na wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej na sesji Rady w dniu 
2 lipca 2012 r. Czy jesteś za wyborem radnego Leszka Stróża wiceprzewodniczącego Rady 
Miejskiej”.  
 
Po odbyciu głosowania tajnego, Komisja Skrutacyjna przystąpiła do liczenia głosów. 
 
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół z obliczenia głosów oddanych nad 
wyborem Wiceprzewodniczącego Rady.   
Stwierdził, że w głosowaniu tajnym, w obecności 15 radnych, za wyborem radnego Leszka 
Stróża na Wiceprzewodniczącego Rady głosowało 10 radnych, przeciw oddano 4 głosy. Radny 
Leszek Stróż nie brał udziału w głosowaniu i tym samym Rada podjęła: 
  

Uchwałę Nr XXXI/303/12 
o wyborze Wiceprzewodniczącego Rady  

  - stanowiący załącznik nr 15  
 
Leszek Stróż podziękował wszystkim radnym za dokonany wybór. 
 
 
 
 
 
 
15/ Przewodniczący Rady przystąpił do przedstawienia kolejnego projektu uchwały w sprawie 
odwołania Przewodniczącego Rady. 
Przewodniczący Rady poinformował, że starożytny filozof powiedział, że wszystko jest rzeczą 
zmienną i dzisiejsze posiedzenie o tym świadczy. Dodał, że ma żal, że w uzasadnieniu                       
o odwołaniu z funkcji przewodniczącego znalazł się zapis, że źle prowadził ostatnią sesję Rady 
Miejskiej. 
Ma nadzieję, że nowy Przewodniczący Rady będzie prowadził sesje lepiej ku zadowoleniu 
wszystkich radnych. Z uwagą będzie przysłuchiwał się kolejnym sesjom.  
Podziękował wszystkim za współpracę, bywało różnie ale ważne abyśmy byli zdrowi. 
Podziękował Pani Burmistrz za współpracę, niekiedy „szorstką”. Dodał, że jest Pani dobrym 
Burmistrzem ale apodyktycznym.    
Podziękował Pani Vice Burmistrz za współpracę, która była bardziej szorstka. 
Podziękował Sekretarzowi Gminy Tadeuszowi Zielińskiemu za współpracę.   
Dodał, że będzie obserwował czujnie działania nowego Przewodniczącego Rady, który 
niejednokrotnie mówił, że w Biurze Rady są oczy i uszy Pani Burmistrz. 
  
Komisja Skrutacyjna przystąpiła do przygotowania kart do glosowania tajnego. 
 
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Piotr Budnik odczytał regulamin głosowania w sprawie 
odwołania  przewodniczącego rady w dniu 2 lipca 2012 r. 
 
Członek Komisji Skrutacyjnej wyczytywał kolejno radnych wg kolejności alfabetycznej i rozdawał 
karty do głosowania opieczętowane pieczęcią Rada Miejska, na których widniał napis: „KARTA 
DO GŁOSOWANIA w sprawie odwołania z pełnienia funkcji przewodniczącego Rady Miejskiej 
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na sesji Rady w dniu 2 lipca 2012 r. Czy jesteś za odwołaniem radnego Andrzeja Wziątka                   
z funkcji przewodniczącego Rady Miejskiej”.  
 
Po odbyciu głosowania tajnego, Komisja Skrutacyjna przystąpiła do liczenia głosów. 
 
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół z obliczenia głosów oddanych nad 
odwołaniem przewodniczącego Rady.   
Stwierdził, że w głosowaniu tajnym, w obecności 15 radnych, za odwołaniem radnego Andrzeja 
Wziątka z funkcji przewodniczącego Rady głosowało 9 radnych, przeciw oddano 5 głosów.  
Radny Andrzej Wziątek nie brał udziału w głosowaniu i tym samym Rada podjęła: 
  

Uchwałę Nr XXXI/304/12 
w sprawie odwołania Przewodniczącego Rady  

  - stanowiący załącznik nr 16  
 
Przewodniczący Rady udostępnił miejsce przy stole prezydialnym Wiceprzewodniczącej Rady 
Irenie Stawiarskiej, która poprowadziła dalszą część sesji. 
 
16/ Marek Krytak zaproponował uwzględnienie w porządku obrad dodatkowego projektu 
uchwały  w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad uwzględnieniem w porządku 
obrad sesji projektu uchwały o wyborze Przewodniczącego Rady Miejskiej   
Rada w obecności 15 radnych za, 9 głosami za, przy 5 przeciwnych wniosek przyjęła. 
 
Marek Krytak zgłosił kandydaturę radnego Artura Pokory na funkcję Przewodniczącego Rady.  
Artur Pokora wyraził zgodę. 
Mieczysław Kamiński prosi o uzasadnienie zgłoszonej kandydatury. 
Marek Krytak poinformował, że radni obdarzyli Artura Pokorę dużym zaufaniem. 
Ewa Matys poinformowała, że radny Artur Pokora miał największe poparcie wśród wyborców i 
cieszy się ogromnym zaufaniem wśród wyborców. 
Andrzej Wziątek mówi, że „skoro jest tak duże zaufanie pod adresem radnego Artura Pokory to 
jak pogodzić Jego postawę etyczno – moralną, że jeszcze półtora miesiąca temu mówił, jaki On 
jest swobodny, wolny, że uwolnił się od nadzoru Pani Burmistrz itd. - są na to świadkowie. 
Mówił też o tym, że został porwany przez „Blondynę” do Polanicy, która próbowała namówić Go 
na powrót do koalicji „Ponad Podziałami. Jaki jest kręgosłup moralny człowieka, który tak często 
zmienia postawę i poglądy itd. - są na to świadkowie i jeśli trzeba będzie pójdziemy do sądu. 
Skoro jest taki popularny i aktywny nie przypominam sobie, przeglądając wieczorem protokoły        
z sesji tej kadencji żeby choć raz Pan Artur Pokora zabrał głos na sesji. Nie zdarzyło się to.   
Czy Pan Artur Pokora oddał te 52 tys. zł, które uzyskał dzięki temu, że był w innej koalicji niż w 
Koalicji Ponad Podziałami (40 tys. zł na lampy na Starym Osiedlu i 12 tys. zł na Revers). 
Pyta, czy jest to honorowa postawa?” 
Artur Pokora odpowiedział, że jest przerażony wypowiedzią Pana Wziątka i cieszy się, że Pan 
nie jest już przewodniczącym rady. 
Jan Szkwarek potwierdza słowa wypowiedziane przez radnego Andrzeja Wziątka. 
Burmistrz odpowiedziała, że nie powie ani jednego słowa, jak radni wypowiadali się pod 
adresem Pana Mieczysława Kamińskiego i innych osób. Tym się właśnie różnimy. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek o zamknięcie listy kandydatur.  
Rada w obecności 15 radnych za, 12 głosami za, przy 3 wstrzymujących się zamknęła listę 
kandydatur. 
  
Komisja Skrutacyjna przystąpiła do przygotowania kart do glosowania tajnego. 
 
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Piotr Budnik odczytał regulamin głosowania w sprawie 
dokonania wyboru przewodniczącego rady w dniu 2 lipca 2012 r. 
 
Członek Komisji Skrutacyjnej wyczytywał kolejno radnych wg kolejności alfabetycznej i rozdawał 
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karty do głosowania opieczętowane pieczęcią Rada Miejska, na których widniał napis: „KARTA 
DO GŁOSOWANIA w wyborach na przewodniczącego Rady Miejskiej na sesji Rady w dniu              
2 lipca 2012 r. Czy jesteś za wyborem radnego Artura Pokory na przewodniczącego Rady 
Miejskiej”.  
 
Po odbyciu głosowania tajnego, Komisja Skrutacyjna przystąpiła do liczenia głosów. 
 
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół z obliczenia głosów oddanych nad 
wyborem przewodniczącego Rady.   
Stwierdził, że w głosowaniu tajnym, w obecności 15 radnych, za wyborem radnego Artura 
Pokory na funkcję przewodniczącego Rady głosowało 8 radnych, przeciw oddano 6 głosów.  
Radny Artur Pokora nie brał udziału w głosowaniu i tym samym Rada podjęła: 
  

Uchwałę Nr XXXI/305/12 
w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady  

  - stanowiący załącznik nr 17  
 
Przewodniczący Rady Artur Pokora podziękował radnym za dokonany wybór i poinformował, 
że będzie przewodniczącym wszystkich radnych. 
Mieczysław Kamiński pyta jaką ma wizję i program rozwoju naszej gminy  i działalności oraz 
jak widzi swoją niezależność pomiędzy władzą wykonawczą a ustawodawczą.   
Przewodniczący Rady poinformował, że swoją wizję przedstawi na następnej sesji Rady. 
 

Ad. 3. Zamknięcie obrad.   

Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący podziękował sekretarzowi sesji za 
pełnienie obowiązku oraz radnym za czynny udział i zamknął obrady II części trzydziestej 
pierwszej sesji Rady Miejskiej VI kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej.    
 

Protokołowała: Anna Rogalka  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 


